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2024an, Loiolatarra Kirol Elkarteak harrotasunez eta emozioz ospatzen du bere ehun urteetako
gertaera historikoa. Pasio, dedikazio eta konpromisozko mende honetan zehar, Loiolatarra K.E. kirol
klub bat baino askoz gehiago da: nortasun ikur bat, topaleku eta jarduera eragile bat Loiola auzoan
eta Donostiako hirian.

Oso erakunde edo klub sozial gutxik esan dezakete hainbeste une zail gainditu ostean, klub honek
duen adina indarrarekin jarraitu dutela jardunean. Adiskidetasuna eta laguntasuna izan dira urte
hauetan zehar eraldaketa bat bizi izan duen gizarte honen ezaugarriak, klubak jaiotzetik izan duen
funtsari eutsiz. 

Oroitzapenezko liburu honek mende bateko historiaren funtsa eta aberastasuna harrapatu nahi ditu.
Bere orrialdeetan zehar, denboran zehar bidaiatuko dugu eta Loiolatarra K.E-k eta familia handi
honetako kide izan diren guztiek lortutako une ahaztezinak, emozio partekatuak eta lorpenak
gogoratuko ditugu. 

Duela ehun urte sortu zenetik, kluba oroimen kolektiboan aztarna ezabaezina utzi duten hainbat
gertakariren lekuko eta protagonista izan da. Liburu honen orrialde bakoitzean, gizartearen ibilbideari
forma eman dioten jarduera, ekitaldi eta lorpen nabarmenenak aztertuko ditugu, kaldereroen lehen
aldietatik hasita, kirol txapelketa, ohiko danborrada, karroza ahaztezin, mikologia jardunaldi eta
hainbat eta hainbat ospakizunetara.

Baina emaitzez eta jarduerez harago, Loiolatarra Kirol Elkartea pertsonen historia bat da. Orrialde
hauetan, klubean arrastoa utzi dutenak ezagutuko ditugu: beren ahaleginarekin eta dedikazioarekin
erakunde sendo bat eraiki duten eta Loiolatarra Kirol Elkartearen nortasuna eratu duten zuzendari,
bazkide eta laguntzaileak. 

Irudiak, pasadizoak eta testigantzak ere aurkituko ditugu, une paregabeetara eramango gaituztenak,
eta urteetan zehar Loiolatarra K.E-ren bereizgarri izan diren pasioa eta adiskidetasuna berpiztuko
dizkigutenak. 

Espero dugu liburu hau Loiolatarra K.E-ren handitasunari lagundu dioten pertsona guztien tributu
zintzoa, eta etorkizuneko belaunaldientzako inspirazio-iturri izatea. Orrialde hauek Loiolatarra Kirol
Elkartearen ondarea gogoratu, baloratu eta ospatzeko aukera eman diezagutela, bere bideari
jarraitzen baitio, urruneko 1924 hartan zuen ilusio eta konpromiso berarekin. Beste ehun urteko
historia eta arrakastarengatik!
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En el año 2024, el Club Deportivo Loiolatarra celebra con orgullo y emoción el hito histórico de sus
cien años de existencia. A lo largo de este siglo de pasión, dedicación y compromiso, el C.D.
Loiolatarra se ha convertido en mucho más que un club deportivo: es un símbolo de identidad, un
lugar de encuentro y un motor de actividades en el barrio de Loiola y también, por qué no decirlo, en
toda la ciudad de Donostia-San Sebastián. 

Muy pocas entidades, organizaciones o clubs sociales pueden presumir de superar tantos momentos
difíciles y continuar en activo y con la fuerza que hoy tiene nuestra Sociedad. La amistad y el
compañerismo han sido señas de identidad de una Sociedad que ha vivido una transformación a lo
largo de estos años, manteniendo la esencia que la hizo nacer. 

Este libro conmemorativo es un testimonio que busca capturar la esencia y la riqueza de un siglo de
historia. A través de sus páginas, viajaremos en el tiempo y reviviremos los momentos inolvidables, las
emociones compartidas y los logros alcanzados por el C.D. Loiolatarra y todos aquellos que han
formado parte de esta gran familia.

Desde su fundación, hace cien años, el club ha sido testigo y protagonista de numerosos
acontecimientos que han dejado una huella imborrable en la memoria colectiva. En cada página de
este libro, exploraremos las actividades, eventos y logros más destacados que han dado forma a la
trayectoria de la sociedad, desde las primeras ediciones de caldereros hasta los campeonatos
deportivos, pasando por las tradicionales tamborradas y las inolvidables carrozas, las jornadas
micológicas y un sinnúmero de celebraciones.

Pero más allá de los resultados y las actividades, el C.D. Loiolatarra es una historia de personas. En
estas páginas, conoceremos a aquellos que han dejado su huella en el club: directivos/as socios/as y
colaboradores que, con su esfuerzo y dedicación, han construido una institución sólida y han forjado
la identidad del C.D. Loiolatarra.

También encontraremos imágenes, anécdotas y testimonios que nos transportarán a momentos
únicos y nos harán revivir la pasión y la camaradería que han sido el sello distintivo del C.D.
Loiolatarra a lo largo de los años.

Esperamos que este libro sea un tributo sincero a todas aquellas personas que han contribuido a la
grandeza del C.D. Loiolatarra, y una fuente de inspiración para las generaciones futuras. Que estas
páginas nos permitan recordar, valorar y celebrar el legado del Club Deportivo Loiolatarra, que
continúa su camino con la misma ilusión y compromiso que en aquel lejano 1924. ¡Por otros cien años
de historia y éxitos!

César Casajús, socio y escritor de este libro.
Hona hemen, liburuaren idazle eta bazkide

César Casajús-en hitzak.
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Pongámonos en situación. Estamos en el año 1924, y la Belle Époque se encontraba todavía vigente
en Donostia. Los baños de mar de San Sebastián gozaban de reconocimiento en toda Europa y
nuestra ciudad seguía siendo el epicentro donde la familia real y la aristocracia veraneaban. La Reina
Regente tenía un amor profundo por Donostia, donde pasó sus veranos durante tres décadas, hasta
un año antes de su fallecimiento, en 1929. María Cristina y su corte se trasladaban cada verano al
majestuoso Palacio de Miramar, frente a la bahía.

Jar gaitezen testuinguruan: 1924. urtea da, eta Belle Époque delakoa indarrean zegoen Donostian,
oraindik. Donostiako itsas bainuek errekonozimendua zuten Europa osoan, eta, gure hiria, errege-
familiak eta aristokraziak uda igarotzen zuten epizentroa izaten jarraitzen zuen. Orduko erreginak
maitasun handia zion Donostiari, eta bertan eman zituen udak hiru hamarkadatan, 1929an hil baino
urtebete lehenagora arte. Maria Kristina eta bere gortea, bahiaren parean kokatzen zen Miramar
Jauregi handientsura joaten ziren, udan. 



La playa de la Concha había sido el epicentro de la
vida social en la entonces conocida como Bella
Easo. Allí se levantaron emblemáticos edificios
como el casino (hoy Ayuntamiento), el Teatro
Victoria Eugenia y el prestigioso Hotel María
Cristina. Este último se convirtió rápidamente en el
lugar de hospedaje favorito de la alta sociedad
internacional y aún en la actualidad alberga a
estrellas de Hollywood durante el Festival de Cine.

Otro punto neurálgico de la vida social donostiarra
era el Casino. En los primeros años del siglo XX, se
congregaban políticos, toreros, millonarios y
artistas de renombre, como la icónica espía Mata
Hari, el revolucionario León Trotsky, el Sha de
Persia, los poderosos Rothschild, el compositor
francés Maurice Ravel, así como las más brillantes
estrellas españolas de la época, como Pastora
Imperio y Raquel Meller. Sin embargo, el declive
del Gran Casino se produjo en 1924, cuando el
dictador Primo de Rivera decretó la prohibición de
los juegos de azar y, como consecuencia, el cierre
del casino.

Kontxako hondartza Bella Easo izenpean
ezagututakoan gizarte bizitzaren erdigunea
izan zen. Bertan eraikin ikonikoak eraiki ziren,
hala nola kasinoa (gaur egungo Udaletxea),
Viktoria Eugenia Antzokia eta Maria Cristina
Hotela. Azken hori laster bihurtu zen
nazioarteko gizartearen ostatu gogokoenetako
bat, eta, egun ere, Hollywoodeko izarrei
ematen die ostatu Donostiako Zinemaldian. 

Kasinoak ere bazuen garrantzia handirik
donostiarrentzat. XX. mendeko lehen
urteetan, ospe handiko politiko, toreatzaile,
aberats eta artistak elkartzen ziren bertan,
hala nola Mata Hari espioi ikonikoa, Leon
Trotsky iraultzailea, Persiako Sha, Rothsild
boteretsuak eta Maurice Ravel konpositore
frantziarra, baita Pastora Imperio eta Raquel
Meller izar espainiarrak ere. Halaber, 1924an
izan zen kasinoaren gainbehera, Primo de
Rivera diktadoreak zori jolasak debekatu
zituenean, eta ondorioz, kasinoa itxi behar
izan zutenean. 



En aquella época, el barrio de Loiola estaba compuesto por una serie de caseríos diseminados,  
Ciudad Jardín y un pequeño núcleo urbano que albergaba apenas la décima parte de los habitantes
actuales. Era un entorno de huertas, manzanos, pastizales y lugares de pesca que rodeaban los
numerosos caseríos: Goyarizaene, Txikibarene, Disparetene, Kaxkarene, Karkulene, Txolene,
Antoñene, Mantulene, Matxiñene...

Loiola auzoa bazterturiko etxe batzuek, Lorategi Hiriak eta gaur egungo biztanleen hamarren bat
besterik biltzen ez zituen hirigune txiki batek osatzen zuten, garai hartan. Baratze, sagarrondo,
larrondo eta arrantzarako toki batzuk zituen, bertako Goyarizaene, Txikibarene, Disparetene,
Kaxkarene, Karkulene, Txolene, Antoñene, Mantulene eta Matxiñene baserrien inguruan, esaterako. 

El río no estaba encauzado y las inundaciones eran muy frecuentes.

Erroaren ibilbidea kartzelaturik ez zegoen eta irekierak oso ohikoak ziren.
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Pelotaris como Isasa y Guridi empezaron a ganar
campeonatos, defendiendo los colores del club.

En ese contexto, un grupo de Loiolatarras,
hombres y mujeres, consideraron que el barrio
necesitaba un club que fomentara actividades
deportivas, especialmente la pelota vasca. Esta
iniciativa reflejaba el espíritu dinámico y entusiasta
de la época, donde el deporte y el ocio
comenzaban a desempeñar un papel importante
en la sociedad.

La fundación de nuestra Sociedad tuvo lugar a
mediados de 1924, y la primera sede se
encontraba en el Bar Xamene (actualmente Sierra
de Aralar, 46), propiedad de José Benito, donde ya
se reunían aquellos que, posteriormente, se
convertirían en destacados miembros del Club.
Entre ellos se encontraba su primer presidente,
Manuel Sansinenea, quien lamentablemente
falleció pocos meses después de asumir su cargo,
siendo reemplazado por José Lopetegui.

El club estuvo durante dos años ubicado allí, pero
en 1926 se trasladó a la Casa Semperena, donde
permaneció durante los siguientes cuatro años.
Allí empezaron formalmente las actividades
deportivas y, además de organizar campeonatos
de pelota, numerosos socios daban buena
muestra de su destreza.

Testuinguru horretan, Loiolatar talde batek,
gizon zein emakume, auzoak kirol jarduerak
sustatuko zituen klub bat behar zuela pentsatu
zuten, bereziki euskal pilota. Ekimen honek
garai hartako espiritu dinamiko eta sutsua
islatzen zuen, non kirola eta aisia gizartean
paper garrantzitsua betetzen hasi ziren.

Gure elkartea 1924 erdialdean sortu zen, eta
lehenengo egoitza Xamene tabernan zegoen
(gaur egun Aralar mendilerroa, 46). Taberna
hori José Benitorena zen, eta bertan biltzen
ziren gerora klubeko kide nabarmenak izango
zirenak. Horien artean elkarteko lehen
presidentea, Manuel Sansinenea, zoritxarrez
kargua hartu eta hilabete gutxira hil zena. Jose
Lopeteguik ordezkatu zuen.

Kluba bi urtez egon zen bertan kokatua, baina,
1926an, Casa Semperenara lekualdatu zen eta
bertan egon zen hurrengo lau urteetan zehar.
Bertan hasi ziren formalki kirol jarduerak eta,
pilota txapelketak antolatzeaz gain, bazkide
ugarik euren trebetasuna erakutsi zuten. Isasa eta Guridi bezalako pelotariek elkartearen

koloreak defendatu zituzten, txapelketak
irabazten hasi zirenean. 
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 Estábamos en la primera sede, y allí el boxeador Isidoro Gastañaga,
haciendo honor al apellido deportivo del Club, fundó un gimnasio.
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Lehenengo egoitzan geundenean, Isidoro Gaztañaga boxealariak
gimnasio bat jarri zuen.

LOIOLA 1924



Es importante destacar que, en
aquellos primeros tiempos, la
Sociedad contaba con socias y
socios, todos pagando una
cuota igual de 1 peseta al mes
para los adultos, y 2 reales para
los menores de edad. Así lo
reflejó Juanita Gaztañaga en la
entrevista que se le hizo por el
75 aniversario: "Todo empezó
en el caserío Mendiluce Viejo, en
la casa del Americano antigua.
Allí nos juntábamos varias para
bordar una bandera y cuando la
hicimos, creíamos que
habíamos descubierto el
mundo. Con esa bandera se
inauguró la Sociedad y así
empezó su historia. Tuvo mucha
importancia José Lopetegui; era
un hombre al que se le ocurría
una idea y la hacía, y de esa
manera, comenzó a funcionar la
sociedad". 

-Juanita Gaztañaga en 1999-

Garrantzitsua da azpimarratzea
hasierako garai haietan
elkarteak bazkide batzuk zituela,
eta denek ordaintzen zutela
kantitate bera: hileko pezeta bat
helduek, eta 2 pezeta
adingabeek. Hala islatu zuen
Juanita Gaztañagak 75.
urteurreneko elkarrizketan:
"Dena Mendiluce Viejo
baserrian hasi zen, antzinako
Amerikarraren etxean. Han,
batzuk elkartzen ginen bandera
bat brodatzeko, eta egin
genuenean, mundua deskubritu
genuela uste genuen. Bandera
horrekin elkartea inauguratu
zen eta horrela hasi zen bere
historia. Garrantzi handia izan
zuen José Lopeteguik; ideia bat
bururatu eta huraxe egiten zuen
gizona zen, eta horrela hasi zen
elkartea funtzionatzen ".
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Berriro lekualdatu zen elkartearen egoitza,
eta Akten Liburuan adierazten denez,
1929ko uztailaren 11n Antonio Postigo
Loiolatarrako sinpatizatzailearen Ongi Etorri
tabernara mugitzeko bozkatu zen. 
Inaugurazio ofiziala 1930eko maiatzaren
25ean izan zen.

La sede volvería a moverse de lugar, y según
consta el el Libro de Actas, el 11 de Julio de
1929  se votó a favor de trasladarse al bar
Ongi Etorri, propiedad de Antonio Postigo y
simpatizante de la Loiolatarra. 
La inauguración sería el 25 de Mayo de 1930.
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Como se puede leer en el Libro de Actas, el 11 de Julio de 1929 se
acuerda el traslado de la Sede Social.

Akta-liburuan irakur daitekeenez, 1929ko uztailaren 11n
sozietatearen egoitza lekuz aldatzea erabaki zen.
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Los hermanos Ignacio y Gregorio Echarri en el
Frontón Moderno de Atocha en 1929

Ignacio eta Gregorio Echarri anaiak, 1929an,
Atotxako Frontoian

La pelota era el deporte estrella en los
primeros años del CDL. Los pelotaris del
club ganaron varios campeonatos en 1925
y 1926. En esa época contábamos con
Guridi e Isasa, que trajeron infinidad de
trofeos a casa, sobre todo los campeonatos
de pala de Gipuzkoa y de España. En los
siguientes años, habría que destacar a
Echenique, a Azcue, a Epelde y a Urcelay,
junto con otros socios como Gregorio
Echarri, Manuel Hospital, Ignacio Miner o
Pío Olasagasti.

Pilota zen kirol izarra elkartearen lehen
urtetan. Klubeko pilotariek hainbat
txapelketa irabazi zituzten 1925 eta 1926an.
Guridik eta Isasak garaipen ugari ekarri
zituzten etxera, batez ere Gipuzkoako eta
Espainiako pala txapelketetan. Hurrengo
urteetan, Echenique, Azcue, Epelde eta
Urcelay nabarmendu ziren, beste bazkide
batzuekin batera, hala nola Gregorio
Echarri, Manuel Hospital, Ignacio Miner eta
Pío Olasagasti.

Mención especial merece el loiolatarra
Ignacio Echarri, un enamorado de la pelota.
Su corpulencia y su clase eran destacadas
en la prensa del momento, que apreciaba
mucho su entrega a este deporte. Fue tres
veces Campeón de España en los años
1931, 1934 y 1940. Los dos primeros títulos
los ganó junto a su hermano Gregorio en
Bilbao y Pamplona y el tercero junto a
Orbegozo, en Zaragoza.

Aipamen berezia merezi du Ignacio Echarri
loiolatarrak. Pilotaz maiteminduta zegoen
Echarri. Bere sendotasuna eta klasea
nabarmenak ziren garaiko prentsan, kirol
honi emandako guztia asko estimatzen
baitzuten. Hiru aldiz izan zen Espainiako
txapeldun 1931, 1934 eta 1940an. Lehen bi
tituluak Gregorio anaiarekin batera irabazi
zituen Bilbon eta Iruñean, eta hirugarrena,
Orbegozorekin batera, Zaragozan.
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En 1931, la Junta presidida por José Lopetegui decidió suprimir la cuota para las socias
"como premio a su Loiolatarrismo demostrado en múltiples ocasiones". No sabemos si fue
un acto de solidaridad o más bien una cuestión patriarcal, muy propia de aquella época.

1931n, Jose Lopetegui buru zuen batzordeak emakumeak ziren bazkideentzako kuota
kentzea erabaki zuen, "askotan erakutsitako Loiolatarrismoaren sari gisa". Ez dakigu
elkartasun ekintza bat, edo gai patriarkal bat izan zen.
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Las fiestas del barrio las organizaba nuestra Sociedad, y en este documento de 1931 se hace
constar en agradecimiento al alcalde pedáneo D. Saturio Burutaran, por su ayuda y
cooperación. Además, el presidente D. José Lopetegui se ofrece para construir la carroza para
el concurso de "gurdiyas" sin que le suponga coste alguno a la caja del Club. La carroza fue
todo un éxito debido a la condición de artista de Don José.

Los pelotaris del CD Loiolatarra, a
finales de los años 20, ganadores
de la Copa Rosales de pelota mano,
cesta y punta, llegando al barrio. 

Auzoko jaiak gure elkarteak antolatzen zituen, eta 1931ko dokumentu honetan Saturio
Burutaran auzo-alkateari eskerrak ematen zaizkio emandako laguntza eta lankidetzagatik.
Gainera, José Lopetegui lehendakariak bere burua eskaini zuen "gurdiyas" lehiaketarako
karroza eraikitzeko, klubaren gain inolako kosturik ekarri gabe. Karroza oso arrakastatsua izan
zen, Don Joseren artistari esker.

Loiolatarra elkarteko pilotariak,
20ko hamarkadaren amaieran,
esku pilotako, zestako eta puntako
Rosales Kopako irabazleak, auzora
iristen.
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En 1932, el socio y directivo José Maria Mayoz resultó vencedor del
campeonato de piraguas organizado por el Club Donosti Berri.

Ongintzako Patronatuaren Batzordeak klubeko bazkide ausartak kinka larrian jarriko zituen,
1932an. Gaztelupe eta Euskal Bilerarekin batera, zekor bat toreatzeko deia egin zitzaien.
Aktetan agertzen den bezala, "esan ezinezkoa lan egin behar izan zen behar bezala
prestatzeko, zezen plazan behar bezala aurkeztu ahal izateko". "Onik atera ginen egitekotik,
Luis Arizala oso ona izan baitzen hiltzaile gisa". 

1932an, José Maria Mayoz bazkideak Donosti Berri Klubak antolatutako
piragua-txapelketa  irabazi zuen. 

La Junta del Patronato de Beneficencia iba a poner en un serio aprieto a los valientes socios
del Club, en 1932. Junto a Gaztelupe y Euskal Bilera se les convocó para torear un becerro en
una corrida benéfica. Como consta en las actas, "hubo que trabajar lo indecible para
prepararse en la debida forma para poder presentarse en la plaza de toros decorosamente".
"Salimos airosos del cometido, pues Luis Arizala, como matador resultó muy bueno". 



Recortes de los Libros de Actas y de Memorias de los primeros años. Todo era
manuscrito, de ahí la importancia que el secretario tuviera una buena letra.
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Lehen urteetako akten eta memorien liburuen irudiak. Dena eskuz idazten
zen, horregatik zen hain garrantzitsua idazkariak letra txukuna izatea.



En 1933, los miembros del Club Deportivo Loiolatarra se reunieron para
rendir un cálido homenaje a su socio fundador y presidente, José Lopetegui.
Su dedicación incansable dejó una huella imborrable en la historia del club.
En el centro de la celebración, estuvo la entrega de una placa conmemorativa
que inmortalizaba sus esfuerzos durante los años en los que ocupó el cargo
de presidente. 

1933an, Loiolatarra Kirol Elkarteko kideak,  José Lopetegui bazkide sortzaile
eta presidenteari omenaldi beroa egiteko bildu ziren. Bere jarduera
nekaezinak klubaren historian aztarna ezabaezina utzi zuen, Ekitaldian  
oroitzapen plaka bat eman zitzaion, hainbat urtetan presidente izandako
bazkideari. Bere ahalegina, betirako gogoratuko den ekitaldia izan zen.



La Loiolatarra en 1934 ya estaba inmersa en otros deportes más allá de la
pelota, apostando también por el ciclismo y participando en el campeonato
de piraguas con muy buenos resultados.

1934an gure Elkartea, pilotaz haratagoko beste kirol jarduera batzuetan ere
hasi zen, hala nola, txirrindularitzan eta piragua txapelketan parte hartuz.
Haueta ere emaitza ezin hobeak lortu zituzten.
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Los tumultuosos años 30 trajeron consigo una gran agitación; sin embargo, la sociedad perseveró en
su actividad cotidiana. Además de sus destacados logros deportivos, las actividades sociales se
multiplicaron. Así es como la Soci adquirió gradualmente la identidad de una auténtica sociedad
gastronómica vasca. ¿Y cuáles fueron las actividades que predominaron? La pelota, el mus y la
gastronomía. El sentido de pertenencia y la amistad, elevados a su máxima expresión, se convirtieron
en las claves que mantuvieron viva a la sociedad, atrayendo a un buen número de socios y
garantizando su viabilidad.

30eko hamarkadako urte iskanbilatsuek asaldura handia ekarri zuten; hala ere, elkarteak eguneroko
jardunean jarraitu zuen. Kirol-lorpen nabarmenez gain, gizarte-jarduerak ugaritu egin ziren. Horrela,
elkarteak euskal elkarte gastronomiko baten nortasuna hartu zuen, pixkanaka. Eta zeintzuk izan ziren
jarduera nagusiak? Pilota, musa eta gastronomia. Kide izatearen zentzua eta adiskidetasuna, bere
adierazpen gorenera jasoak, gizartea bizirik mantendu zuten giltzarri bihurtu ziren, bazkide ugari
erakarriz eta bideragarritasuna bermatuz.



En los años 30 las actividades eran constantes, abarcando tanto eventos
deportivos como culturales, y el C.D. Loiolatarra siempre proyectaba una
imagen ejemplar en todo lo que emprendía. En el concurso de “Gurdiyas” la
presencia de D. José Lopetegui en su diseño y ejecución eran apuestas
seguras. En el deporte del momento, la pelota mano tenía representantes al
máximo nivel tanto en la categoría absoluta como en la categoría infantil,
como reflejan los libros de memorias de la época.

30eko hamarkadan jarduerak etengabekoak ziren, kirol eta kultur ekitaldiak
barne, eta Loiolatarra elkarteak irudi eredugarri bat proiektatzen zuen beti,
ekiten zion guztian. José Lopetegui jauna,   apustu segurua zen "Gurdiyas"
lehiaketaren diseinuan eta exekuzioan. Garai hartako kirolean, esku pilotak
maila goreneko ordezkariak zituen, bai kategoria absolutuan baita infantil
kategorian ere, garaiko memoria-liburuek islatzen duten bezala.

26



Kluba lokalik gabe geratzea izan zen elkartearen kezka nagusia, 1935ean, Ongi Etorri tabernako jabeak
elkartea zegoen etxebizitzatik alde egin behar zuelako. Batzordeak ezohiko batzar bat deitu behar izan
zuen alternatiba bat bilatzeko: bazkideek Mendiburuneko etxabera joatea erabaki zuten, eta bertan
egongo zen egoitza beste zenbait hamarkadetan zehar. Gerra Zibila hasi zenean, ordea, lanak amaitu
gabe zeuden eta garai tamalgarri honetan klubeko gauza asko galdu ziren.

La principal preocupación para la soci en 1935 fue que el club se quedaba sin local porque el
propietario del bar Ongi Etorri dejaba el piso donde se encontraba la sociedad. La Junta se vió  
obligada a convocar una asamblea extraordinaria para buscar una alternativa. Los socios decidieron  
trasladarse a los bajos de la Casa Mendiburunea, donde estaría ubicada la sede por décadas. Cuando
estalla la Guerra Civil, los trabajos no habían concluido y en este lamentable periodo se perdieron
gran parte de las pertenencias del club.
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La representación de un caserío vasco fue un rotundo éxito en el prestigioso "Concurso de
Gurdiyas" organizado por la sociedad Umore Ona. La brillante dirección del proyecto estuvo
a cargo del maestro D. José Lopetegui, quien demostró una vez más su talento indiscutible.
Como era de esperar, el espectáculo cautivó al exigente público y se alzó merecidamente
con el codiciado primer premio, dotado de una cuantiosa recompensa de 600 pesetas.

Umore Ona elkarteak antolatutako "Gurdiyas” lehiaketa entzutetsuan euskal baserri bat
antzezteak izugarrizko arrakasta izan zuen. Proiektuaren zuzendaritza bikaina José Lopetegui
maisuak egin zuen, eta beste behin ere, bere talentu eztabaidaezina erakutsi zuen. Espero
bezala, ikuskizunak publiko zorrotza liluratu zuen, eta merezimendu osoz lortu zuen lehen
saria, 600 pezetaz hornitua.



Desde el año 1937 hasta 1940, no se escribe ninguna reseña en el Libro de Memorias,
debido a la Guerra, aunque la Soci sigue abierta. La actividad se ve reducida pero los
socios en mayor o menor medida siguen con sus vidas. La Loiolatarra siempre destacó
como una sociedad solidaria y durante muchísimos años postuló para recaudar
fondos para el asilo de San Rafael.

1937. urtetik 1940. urtera arte, ez zen aipamenik idatzi Memoria Liburuan, Gerra zela
eta, nahiz eta elkartea oraindik irekita egon. Jarduera murriztu egin zen, baina
bazkideek, neurri handiagoan edo txikiagoan, beren bizitzarekin jarraitu zuten.
Elkartea beti nabarmendu izan da solidarioa izateagatik, eta urte askotan zehar San
Rafael babes-etxerako dirua lortzeko proposamena egin izan du.
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En 1940 la Sociedad, presidida por José María
Azcona, retoma las actividades cotidianas. La
comisión de remo comenzó a formar una
cuadrilla para las regatas, y se consiguió un
triunfo en bateles en La Concha. En piraguismo,
los hermanos Mayoz seguían en forma y
ganaron la regata del día de San Pedro. También
se retomaron los campeonatos de pelota del
barrio y el torneo intersocios.

En las fiestas de San Ignacio se celebró una gran
cena en los locales de la Soci, ambientada por
un acordionista que deleitó a los presentes con
piezas bailables hasta la madrugada.

Los propósitos de la comisión de remo se fueron
haciendo realidad y así la tripulación del
"Loyolatarra", preparada por Valentín Vaqueriza,
iba a comenzar su triunfal andadura por los
años cuarenta, época gloriosa del remo de
nuestro club.

1940an, elkarteak José María Azcona buru
zuela, eguneroko jarduerei ekin zien berriro.
Arrauneko batzordeak koadrila bat osatu zuen
estropadetarako, eta garaipena lortu zuten
Kontxako bateletan. Piraguismoan, Mayoz
anaiek sasoian jarraitzen zuten, eta San Pedro
eguneko estropada irabazi zuten. Auzoko pilota
txapelketei eta bazkide arteko torneoari ere
ekin zitzaien.

San Inazio jaietan afari handi bat ospatu zen
elkartean, bertan zeudenak goizaldera arte
pieza dantzagarriekin gozatu zituen soinujole
batek girotuta. 

Arrauneko batzordearen asmoak egi bihurtuz
joan ziren, eta horrela Valentin Vaquerizak
prestatutako "Loyolatarra" ontziko tripulazioa
bere ibilbide arrakastatsua hastera zihoan
berrogeiko hamarkadan, gure klubeko
arraunaren garai loriatsuan.

Ante la enorme proyección de la cuadrilla del C.D.L., Martín Casares, secundado por varios
desinteresados aficionados al remo, construyó en 1941 una trainera para competir en las regatas de
septiembre y este trabajo artesanal duró dos meses. La peculiaridad de esta trainera, la "Loyolatarra",
es que se construyó utilizando la madera del palo de la cucaña. Por lo demás, la pelota seguía siendo
la principal actividad deportiva del Club. Camio y Urdampilleta se hicieron con el torneo del barrio
mientras que ya despuntaba la figura del gran Manolo Urcelay.

Elkarteko koadrilaren proiekzio handiaren aurrean, Martín Casaresek, arraunzale desinteresatu
batzuek lagunduta, 1941ean iraileko estropadetan lehiatzeko traineru bat eraiki zuen eta artisau lan
honek bi hilabete iraun zuen. "Loyolatarra" traineruaren berezitasuna, kukaina-makilaren zura erabiliz
eraiki izan zela da. Gainerakoan, pilota zen klubeko kirol jarduera nagusia. Camiok eta Urdampilletak
auzoko txapelketa irabazi zuten, Manolo Urcelay handiaren irudia nabarmentzen zen bitartean.
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En el día de San Ignacio de 1943 se bendijeron dos nuevas traineras construidas por Martín Casares,
la "Maria Teresa" y la "Loyolatarra nº1". La madrina del bautizo fue la condesita de la Puebla, y para
celebrar el acto como se merecía, se disputó un partido de pelota entre los campeones Inciarte y
Urcelay, contra Otamendi y Artano. La ocasión la aprovecha el Presidente de la Federación Española
de Pelota, Carmelo Balda, para conceder una copa a Manolo Urcelay.

1943ko San Inazio egunean, Martin Casaresek eraikitako bi traineru bedeinkatu ziren: "Maria Teresa"
eta "Loyolatarra 1.". Bataioko amabitxia Pueblako kondesatxoa izan zen, eta ekitaldia merezi bezala
ospatzeko, Inciarte eta Urcelay txapeldunek pilota partida bat jokatu zuten, Otamendi eta Artanoren
aurka. Aukera horretaz baliatu zen Carmelo Balda, Espainiako Pilota Federazioko presidentea, Manolo
Urcelayri kopa bat emateko.





En esos días, el Club Deportivo Loiolatarra vibraba al compás de las actividades deportivas
que marcaban su pulso. El remo y la pelota eran los protagonistas indiscutibles, tejiendo
historias de destreza y pasión que quedaban plasmadas en el libro de actas. Los remeros
deslizaban sus embarcaciones con gracia, mientras en el frontón, la pelota trazaba su
propio ritmo en partidos que resonaban en las paredes. Cada logro, cada victoria,
encontraba su lugar en esas páginas escritas con tinta imperecedera, un tributo a la
dedicación y al espíritu de sacrificio de los deportistas que formaron parte del CDL.

Egun haietan Elkartean kirolak indar handia hartu zuen. Arrauna eta pilota ziren jarduera
garrantzitsuenak. Hauek istorio ziraragarriak sortu zituzten eta akta liburuetan gorde ziren.
Arraunlariek graziaz mugitzen zituzten beraien arraun eta ontziak,  pilotalekuan ostera,
pilotakaden durundia entzuten zen jokatzen zituzten partidetan. Lorpen bakoitzak,
garaipen bakoitzak, bere lekua aurkitzen zuen tinta hilezkorrez idatzitako orrialde horietan,
LKE-ko kide izan ziren kirolarien dedikazioari eta nekeari egindako ordaina.



La dimensión deportiva del C.D.L. se mantenía intacta, pero su carácter recreativo iba en aumento, lo
que hizo que la sede social se quedara pequeña. Por ese motivo, en 1944 se tomó la decisión de
ampliar el local hacia el jardín, encargando los trabajos al arquitecto Sr. Setién. Sin embargo, el
ayuntamiento se negó a condonar los impuestos de la obra, aunque el Sr. Setién, en un generoso
"gesto deportivo", accedió a firmar los planos de forma gratuita, lo cual normalmente habría supuesto
un coste de más de 300 pesetas.

Los socios Ignacio Burutarán y José Antonio Amunarriz se comprometieron a llevar a cabo la obra, y
gracias a las gestiones de varios socios, se pudieron adquirir los materiales en condiciones favorables.
El trabajo manual fue llevado a cabo por los socios Cándido Beristain, José Iztueta y José Amunarriz. La
decoración fue responsabilidad de José Lopetegui, quien también esculpió dos bustos de los
campeones Atano y Ábrego, los cuales fueron expuestos en el nuevo local.

Dado que el coste de la obra superaba las posibilidades económicas del club, se obtuvo un préstamo
de la comisión de remo, evitando así tener que pedir dinero a los socios. Durante las obras, se
aprovechó la oportunidad para solicitar la instalación de un teléfono, pero debido a las dificultades
que ello implicaba, la Junta Directiva desistió de la petición. Sin embargo, se colocó un rótulo
indicativo del Club en la puerta de entrada de la Soci, el cual fue realizado por José Lopetegui.

La inauguración del nuevo local coincidió con las fiestas del barrio, y se organizaron varios eventos
para la ocasión, entre ellos una regata de traineras entre las selecciones de Martutene y Loiola, el
campeonato de Gipuzkoa de toka y un concurso de tiro al blanco, que fue ganado por el socio José
Azurmendi.

Elkartearen kirol-dimentsioa bere horretan mantentzen zen, baina bere jolas-izaera handituz zihoan,
eta, ondorioz, egoitza txiki geratu zen. Horregatik, 1944an lokala lorategirantz zabaltzeko erabakia
hartu zen, lanak Setien arkitektoari enkargatuz. Hala ere, udalak uko egin zion obraren zergak
barkatzeari, baina Setien jaunak, "kirol-keinu" eskuzabal batean, planoak doan sinatzea onartu zuen,
eta horrek, normalean, 300 pezetatik gorako kostua zuen.

Ignacio Burutaran eta José Antonio Amunarriz bazkideek obra burutzeko konpromisoa hartu zuten,
eta hainbat bazkideren gestioei esker, materialak baldintza onetan erosi ahal izan ziren. Eskuzko lana
Candido Beristain, Jose Iztueta eta Jose Amunarriz bazkideek egin zuten, eta dekorazioa José
Lopeteguiren ardura izan zen. Azken honek, Atano eta Ábrego txapeldunen bi busto zizelkatu zituen
baita ere, lokal berrian erakutsi zirenak.

Obraren kostuak klubaren aukera ekonomikoak gainditzen zituenez, arraun komisioaren mailegu bat
lortu zen, bazkideei dirua eskatu behar ez izateko. Obrek iraun zuten bitartean, telefono bat
instalatzea eskatzeko aukera aprobetxatu zen, baina zailtasunak zirela eta, Zuzendaritza Batzordeak
uko egin zion eskaerari. Hala ere, kluba adierazteko errotulu bat jarri zen elkarteko sarrerako atean,
José Lopeteguik egina.

Lokal berriaren inaugurazioak auzoko jaiekin bat egin zuen, eta hainbat ekitaldi antolatu ziren
okasiorako; besteak beste, Martutene eta Loiolako selekzioen arteko traineru estropada, Gipuzkoako
toka txapelketa eta Jose Azurmendi bazkideak irabazi zuen zurirako tiro lehiaketa.



Destacamos el remo en los años 40, y las personas que estuvieron implicadas en esta actividad. Ángel
Urdician desempeñó un papel fundamental como patrón de la trainera del C.D. Loyolatarra entre
1945 y 1947. Su equipo ya había participado en varias regatas en San Sebastián y competido en el
Campeonato del Cantábrico en 1943. Sin embargo, en 1944, se produjo un evento notable que
buscaba unir a todos los remeros de la ciudad bajo el nombre "San Sebastián". José María Mayoz,
presidente del Club Deportivo Loyolatarra, fue un incansable promotor de esta idea y logró reunir a
todos los remeros, aunque, en última instancia, terminaron en la última posición. 

El año siguiente, el deseo de formar una trainera conjunta fue aún más fuerte, lo que llevó a la
creación de una comisión organizadora. Se organizó una regata para observar a todos los remeros en
acción, y seleccionar a los mejores para las regatas de septiembre. Se presentaron seis traineras, y
Ángel Urdician, nuevamente, patroneó la embarcación titular de su equipo, el Loyolatarra.
Impresionantemente, ganaron la regata con catorce segundos de ventaja sobre sus competidores de
la Cofradía de Pescadores. El éxito de Urdician y su equipo no solo resaltó su habilidad en el remo,
sino también en la importancia de la unidad y la colaboración en el mundo de este duro deporte.

A pesar de la unión que dió como resultado una trainera conjunta de San Sebastián, el C.D.
Loiolatarra estaba decidido a competir por derecho propio y, a pesar de ceder a varios de sus
remeros para la causa común, también se presentaron a la regata de septiembre. En esta
competición, Urdician asumió el papel de patrón de la trainera "Teresita", mientras que Eustaquio
Iraola lideró la embarcación de San Sebastián con su "Donostiarra". El equipo del Loyolatarra compitió
ataviado de azul; sin embargo, en ambas pruebas se encontraron en la última posición. Estas regatas
marcaron el fin de una era en la que Aita Manuel estuvo al mando. Su equipo estaba compuesto por
remeros destacados, como José Manuel Mayoz, Gregorio Mayoz, José Luis Mayoz, Luis Azkue, Joaquín
Lerchundi, José María Sorozábal, Lucio Aizpurua, José Eceiza, José Luis Irizar, Antonio Oliden Zaldúa,
José Mújika, Antonio Erdocia, Francisco Lazcano, José Irizar, Laureano Asuabarrena e Ignacio
Burutaran.
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Tripulación de la trainera del CDL en 1944

40ko hamarkadan, arrauna eta jarduera horretan parte hartu zutenak nabarmentzen dira. Angel
Urdician Loiolatarra K.E-ko traineruko patroi izan zen 1945 eta 1947 artean. Bere taldeak hainbat
estropadatan parte hartu zuen Donostian ,eta 1943an Kantauriko Txapelketan lehiatu zen. Hala ere,
1944an, gertaera nabarmen bat jazo zen: hiriko arraunlari guztiak bati nahi zituzten, "Donostia"
izenpean. José María Mayoz, Loiolatarra K.E-ko presidentea, ideia honen sustatzaile nekaezina izan
zen eta arraunlari guztiak biltzea lortu zuen, nahiz eta azken postuan bukatu.

Hurrengo urtean, traineru bateratu bat osatzeko nahia are indartsuagoa izan zen, eta horrek batzorde
antolatzaile bat sortzea ekarri zuen. Estropada bat antolatu zen arraunlari guztiak martxan ikusteko,
eta iraileko estropadetarako onenak hautatzeko. Sei traineru aurkeztu ziren, eta Angel Urdicianek,
berriz ere, bere taldearen ontzi titularra, Loyolatarra, gidatu zuen. Harrigarriki, estropada irabazi
zuten, Arrantzaleen Kofradiako lehiakideekiko hamalau segundoko aldearekin. Urdician eta bere
taldearen arrakastak arraunean zuen trebetasuna ez ezik, kirol gogor honek munduan duen
batasunaren eta lankidetzaren garrantzia ere nabarmendu zuen.

Donostiako traineru hark batasun bat eragin arren, Loiolatarra K.E. bere eskubidez lehiatzera seguru
zegoen, eta, bere arraunlarietako batzuk kausa komunerako eskaini arren, iraileko estropadara ere
aurkeztu ziren. Txapelketa honetan, Urdicianek hartu zuen "Teresita" traineruaren patroiaren rola, eta
Eustaquio Iraolak gidatu zuen Donostiako ontzia bere "Donostiarra"-rekin. Loyolatarraren taldea
urdinez jantzita lehiatu zen; hala ere, bi probetan azken postuan egon ziren. Estropada hauek Aita
Manuel buru izan zuen aro baten amaiera markatu zuten. Bere taldea arraunlari nabarmenez osatuta
zegoen: José Manuel Mayoz, Gregorio Mayoz, José Luis Mayoz, Luis Azkue, Joaquín Lerchundi, José
María Sorozábal, Lucio Aizpurua, José Eceiza, José Luis Irizar, Antonio Oliden Zaldúa, José Mújika,
Antonio Erdocia, Francisco Lazcano, José Irizar, Laureano Asuabarrena eta Ignacio Burutaran.



En Loiola en aquella época, la afición por la pelota vasca era más que un juego. La pelota mano era un
deporte muy arraigado en la cultura vasca, y Loiola no era la excepción. Los vecinos del barrio se
congregaban en el arkupe que solía estar repleto de seguidores entusiastas, tanto niños como
adultos, para disfrutar de emocionantes partidos.

Los jóvenes de Loiola destacaban en este deporte, y eran considerados verdaderas promesas en el
mundo de la pelota vasca. Uno de los nombres que destacaba en ese momento era el de José Antonio
Aldazabal, un joven talentoso y apasionado de la pelota. Aldazabal era potente y habilidoso en el
frontón.

El Club Deportivo Loiolatarra se convirtió en un referente para los amantes de la pelota vasca en el
barrio. Aldazabal y otros jóvenes contribuyeron significativamente a elevar el prestigio del club. Sus
actuaciones destacadas en competiciones locales y regionales no solo generaron orgullo en Loiola,
sino que también pusieron al club en el mapa pelotazale, atrayendo la atención de los aficionados de
toda la provincia. El esfuerzo y la dedicación de estos jóvenes ayudaron a consolidar la tradición
pelotazale en Loiola y a mantener viva la pasión por este deporte. El arkupe y posteriormente el
frontón, se llenaban regularmente para ver a estos jóvenes en acción, y la rivalidad con otros clubes
vecinos creaba un ambiente emocionante y competitivo.

La historia de Aldazabal y otros destacados pelotaris de Loiola se convirtió en una fuente de
inspiración para las generaciones posteriores. El C.D.L. gracias a sus jóvenes talentos, se erigió como
un bastión de la pelota vasca y contribuyó a la rica historia deportiva de la ciudad.

Loiolan, garai hartan, euskal pilotarekiko zaletasuna jolasa baino gehiago zen. Esku pilota oso errotuta
zegoen euskal kulturan, eta Loiola ez zen salbuespena. Auzoko bizilagunak jarraitzaile sutsuz beteriko
arkupera biltzen ziren, haur zein heldu, partida zirraragarriez gozatzeko.

Loiolako gazteak nabarmentzen ziren kirol honetan, eta benetako promesatzat hartzen ziren euskal
pilotaren munduan. Une horretan nabarmentzen zen izenetako bat Jose Antonio Aldazabal zen,
talentu handiko gaztea eta pilota joko zale amorratua. Aldazabal indartsua eta trebea zen frontoian.

Loiolatarra Kirol Elkartea erreferente bilakatu zen auzoko euskal pilotazaleentzat. Aldazabalek eta
beste gazte talentudun batzuek nabarmen lagundu zuten klubaren ospea handitzen. Bertako eta
eskualdeko lehiaketetan egindako emanaldiek Loiolan harrotasuna sortzeaz gain, kluba pilotazaleen
mapan ere jarri zuten, probintzia osoko zaleen arreta erakarriz. Gazte hauen ahalegin eta dedikazioak
Loiolako pilotazale tradizioa sendotzen eta kirol honekiko grina bizirik mantentzen lagundu zuten.
Arkupea eta ondoren frontoia, aldian-aldian betetzen ziren gazte hauek martxan ikusteko, eta
inguruko beste klub batzuekiko lehiak giro zirraragarria eta lehiakorra sortzen zuen.

Aldazabal eta Loiolako beste pilotari nabarmenen historia inspirazio iturri bihurtu zen ondorengo
belaunaldientzat. C.D.L, bere talentu gazteei esker, euskal pilotaren gotorleku bihurtu zen eta hiriko
kirol historia aberatsari lagundu zion.
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Jose Antonio Aldazabal



El espíritu altruista del C.D.L. estuvo presente en muchas de las actividades
que realizó. En el Libro de actas se refleja la postulación para las niñas ciegas
del asilo de San Rafael y la recaudación fue excelente. La soci, en los años 40,
ya era consciente de la importancia de su labor social hacia causas realmente
nobles.

Elkartearen espiritu altruista presente egon zen egin zituen jarduera askotan.
Akta-liburuan, San Rafaelen asiloko neska itsuentzat postulatu zela islatzen
da, eta diru-bilketa bikaina joan zen. Elkartea, 40ko hamarkadan, jakitun zen,
honezkero, kausa xumeetara dedikatutako lan sozialak benetako garrantzia
zuelaz.
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Era muy habitual que los socios del C.D.L. se juntaran casi todos los días para
comentar alguna anécdota o, simplemente, para pasar un buen rato y jugar al mus.
Lo que era muy difícil por aquellos tiempos, era posar para una fotografía. Aquí
tenemos un documento de la época:
De pie: Manuel Hospital, José Luis Mayoz, Ignacio Miner, Paco Sarriegui, José Mayoz,
José Angel Larrea y Joxe Azurmendi. 
Sentados: Vicente Odriozola, Cándido Míner y Juan Andino

Oso ohikoa zen elkarteko bazkideak ia egunero elkartzea anekdotaren bat
komentatzeko edo, besterik gabe, denbora pasan ibili eta musean aritzeko. Garai
haietan oso zaila zena argazki baterako posatzea zen. Hona hemen garai hartako
dokumentu bat:
Zutik: Manuel Hospital, José Luis Mayoz, Ignacio Miner, Paco Sarriegui, José Mayoz,
José Angel Larrea eta Joxe Azurmendi.
Eserita: Vicente Odriozola, Candido Míner eta Juan Andino
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La noche de San Ignacio de 1946, varios socios, animados por la señalada fecha y
la generosa cena de la que acababan de dar cuenta en la sede social del club,
salieron en improvisada comitiva a tocar la tamborrada recorriendo las calles de
Loiola. Su iniciativa no fue tomada en serio, como correspondía a su mala
colocación en el calendario, y no fue hasta 14 años más tarde, en 1960, cuando
desfiló por primera vez la tamborrada del C.D.L, esta vez sí, la noche de San
Sebastián.

De hecho, aquella primera tamborrada nocturna del C.D. Loiolatarra en 1960,
marcó un hito en la historia del club. Con la pasión y el entusiasmo que
caracterizan a nuestros socios, la comitiva recorrió las calles de Loiola, llenando la
noche de música y alegría. La tradición continuó y, año tras año, la tamborrada del
C.D. Loiolatarra se convirtió en un evento muy esperado en el barrio, atrayendo a
participantes de todas las edades.

Con el tiempo, la tamborrada no solo se mantuvo como un símbolo de la identidad
del barrio, sino que también se convirtió en una de las celebraciones más
emblemáticas. Cada 20 de enero, nuestros socios se preparaban con entusiasmo,
tocando sus ritmos y ataviándose con los trajes tradicionales de cocineros y
soldados, listos para marchar al son del tambor y la barril. El espíritu festivo y la
camaradería llenaban las calles mientras se conmemoraba esta antigua tradición
con gran pompa y devoción.

1946ko San Inazio gauean, zenbait bazkide, data horrek eta klubaren egoitza
sozialean eman berri zuten afari eskuzabalak animatuta, bat-bateko segizioan irten
ziren danborrada jotzera, Loiolako kaleetan barrena. Beren ekimena ez zen serio
hartu, egutegian zuen kokapen txarrarengatik, eta 14 urte beranduago, 1960an,
desfilatu zuen lehen aldiz Loiolatarra Kirol Elkarteko danborradak, oraingoan bai,
San Sebastian gauean.

Izan ere, elkarteak 1960an egindako gaueko lehen danborrada mugarria izan zen
klubaren historian. Gure bazkideen grina eta gogo biziarekin, segizioa Loiolako
kaleetan barrena ibili zen, gaua musikaz eta alaitasunez betez. Tradizioak aurrera
jarraitu zuen eta, urtez urte, Loiolatarra danborrada auzoan espero zen ekitaldi
bihurtu zen, adin guztietako partaideak erakarriz.

Denborarekin, danborrada hau, auzoaren nortasunaren sinbolo izateaz gain,
ospakizun enblematikoenetako bat ere izan zen. Gure bazkideak gogotsu
prestatzen ziren urtarrilaren 20ro, beren erritmoak entseatuz eta sukaldarien eta
soldaduen jantzi tradizionalak jantziz, danbor eta barril doinuen erritmora jotzeko
prest. Jai-izpirituak eta adiskidetasunak kaleak betetzen zituzten antzinako
gastronomia-tradizio hori ponpezia eta debozio handiz ospatzen zen bitartean.

44



La actividad deportiva del Club se mantenía en torno a la pelota y el remo, aunque se
produjeron algunas excepciones interesantes. Entre ellas, destacó un partido de
fútbol disputado en el día de Pascua de 1947 entre solteros y casados. Aunque no se
registra el resultado, se sabe que después del emocionante encuentro, celebrado en
el Stadium de Anoeta, todos los participantes repusieron fuerzas en una cena
seguida de una animada verbena en la sociedad. Durante las festividades de San
Ignacio, se organizó una emocionante carrera ciclista que culminó con la victoria de
José Manuel Mayoz. Mientras tanto, el rendimiento de la trainera del C.D.L.
comenzaba a decaer, mostrando resultados poco alentadores. Por otro lado, en los
campeonatos de pelota, los talentosos jugadores Arregui, Lizarralbe, Artano,
Sarriegui, Azurmendi y Martiarena continuaban demostrando sus habilidades y
destreza en el frontón.

La actividad del Club seguía su curso habitual, con los tradicionales campeonatos de
pelota y mus. En 1948, durante las festividades del barrio, se organizó un desafío de
aizkolaris, en el cual el joven de Loiola Eustaquio Zubiaurre, sorprendió al favorito y
socio del Club José Iztueta, ganando la competición con determinación y habilidad.
Estos eventos y competiciones, junto al concurso de carrozas de primavera,
reflejaban el espíritu deportivo y el entusiasmo continuo que se vivía en el Club,
enriqueciendo la vida social y deportiva de sus socios. 

Klubaren kirol jarduera pilota eta arraunaren inguruan mantentzen zen, salbuespen
interesgarri batzuk egon arren. Horien artean, 1947ko Pazko egunean ezkondu eta
ezkongabeen artean jokatutako futbol partida bat nabarmendu zen. Emaitza
erregistratuta ez badago ere, jakina da Anoetako Stadiumean izandako topaketa
zirraragarriaren ondoren, parte-hartzaile guztiek indarrak berreskuratu zituztela afari
batean, eta ondoren berbena alai bat egin zutela elkartean. San Inazio jaietan, Jose
Manuel Mayozen garaipenarekin amaitu zen txirrindularitza lasterketa zirraragarria
antolatu zen. Bien bitartean, Loiolatarra Kirol Elkarteko traineruaren errendimenduak
behera egin zuen eta ez zituzten oso emaitza pozgarriak eman. Bestalde, pilota
txapelketetan, Arregui, Lizarralbe, Artano, Sarriegui, Azurmendi eta Martiarena
jokalari talentudunek euren abilezia eta trebetasuna erakusten jarraitzen zuten
frontoian.

Elkarteak bere ohiko jarduerarekin jarraitzen zuen, ohiko pilota eta mus
txapelketekin. 1948ko auzoko festetan, aizkolarien desafioa antolatu zen, eta
Eustaquio Zubiaurre Loiolako gazteak ezustean harrapatu zuen Jose Iztueta faborito
eta bazkidea, lehia erabakitasunez eta trebetasunez irabaziz. Ekitaldi eta lehiaketa
horiek, udaberriko karrozen lehiaketarekin batera, klubean bizi zen kirol espiritua eta
etengabeko gogoa islatzen zuten, bazkideen bizitza soziala eta kirola aberastuz.
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Sus reinas y carrozas desempeñaban un papel importante en el Club Deportivo
Loyolatarra. Estas se destacaron tanto por la elección de sus temas como por su
impecable confección, que fue obra de verdaderos artistas, comenzando con José
Lopetegui, Martín Casares y Cándido Beristain, y posteriormente contando con la
contribución de Pedro González Elorza. Dentro de este mismo contexto, es
importante recordar el concurso de 'gurdiyas' organizado por el Diario Vasco, en el
cual la gurdiya loiolatarra, construida por José Lopetegui y Martín Casares, se alzó con
la victoria en 1950. 

Rol garrantzitsua zuten Loiolatarra Kirol Elkartean bere erreginek eta karrozek. Hauek
nabarmendu egin ziren, bai gaien aukeraketagatik, baita benetako artistek egindako
lan bikainagatik ere: José Lopetegui, Martín Casares eta Cándido Beristainekin hasita,
Pedro González Elorzaren ekarpenera arte. Testuinguru horretan bertan,
garrantzitsua da Diario Vascok antolatutako 'gurdiya' lehiaketa gogoratzea. Bertan,
José Lopeteguik eta Martín Casaresek eraikitako gurdiya loiolatarrak irabazi zuen
1950ean.
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El presidente D. José Lopetegui siempre estuvo dispuesto a colaborar
con las actividades culturales y artísticas que se planteaban en la
ciudad, dando una imagen extraordinaria de nuestra sociedad y del
barrio de Loiola en su conjunto.

José Lopetegui jauna,  hirian planteatzen ziren kultura eta arte-
jarduerekin lankidetzan aritzeko beti egon zen prest, gure Elkartearen
eta Loiola auzo osoaren aparteko irudia emanez.
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La celebración de 25 aniversario del C.D.L. coincidió con la instalación del teléfono en los
locales del club. 1949 fue un año especial. La criatura que había nacido en el seno de un
humilde y pequeño barrio cumplía 25 años. El Club Deportivo Loyolatarra se había
convertido por méritos propios en una entidad respetada, y aglutinaba a una gran cantidad
de socios y simpatizantes. Las bodas de plata merecían una celebración acorde a la categoría
que había adquirido la Soci.

Se le ofreció a José Lopetegui, socio número 1, la presidencia honoraria. Cargo que aceptó
sin poner reserva ni condición alguna. El día 28 de agosto se celebraron las Bodas de Plata y
en la iglesia parroquial se realizó una misa cantada por la Coral Santa Cecilia, que además
interpretó varias piezas fuera de la parroquia. Durante la misa se procedió a la bendición de
la nueva bandera, actuando de madrina Maria del Coro Hospital, que participó en el
bordado de la misma. A la salida de misa, ezpata-dantzaris bailaron saludando a la nueva
bandera del Club.

El banquete oficial estuvo concurrido al máximo. La música estuvo a cargo de un
acordionista que estuvo tocando hasta pasada la medianoche. El programa deportivo se
compuso de una regata de trainerillas en la que los jóvenes vencieron a los veteranos, y
también se celebró el campeonato de toka, ganado por Manuel Machain. El coste de todos
los festejos ascendió a 1.605 pesetas.

La sociedad cumplía 25 años. No era una meta sino sólo la primera etapa de un camino que
ya dura 100 años, y todos los que quedan.



Elkartearen 25. urteurrenaren
ospakizunak bat egin zuen klubaren
lokaletan telefonoa jartzearekin. 1949.
urtea berezia izan zen. Familia apal eta
txiki batean jaiotako “haurrak” 25 urte
betetzen zituen. Loiolatarra Kirol Elkartea
errespetuzko erakunde bihurtu zen bere
merituengatik, eta auzoko komunitate
handi bat biltzen zuen. Elkarteak zuen
kategoriaren araberako ospakizuna
merezi zuten Zilarrezko Ezteiek. 

José Lopeteguiri, 1. bazkideari, ohorezko
lehendakaritza eskaini zitzaion, eta
inolako erreserbarik eta baldintzarik jarri
gabe onartu zuen kargua. Abuztuaren
28an Zilarrezko Ezteiak ospatu ziren eta
auzoko parrokian meza egin zen. Santa
Zezilia Abesbatzak abestu zuen bertan,
eta, gainera, hainbat pieza interpretatu
zituzten parrokiatik kanpo. Mezan,
bandera berria bedeinkatzeari ekin
zitzaion, eta Maria del Coro Hospital izan
zen amabitxia, haren brodatuan parte
hartu zuen emakumeetako bat. Meza
irteeran, ezpata-dantzariek klubeko
bandera berria agurtu zuten.

Bankete ofiziala ahalik eta jendetsuena
izan zen. Gauerdira arte jotzen aritu zen
soinujole batek girotu zuen elkartea. Kirol
programan zeuden ekintzen artean,
trainerilla estropada bat burutu zuten,
non gazteek beteranoei irabazi zieten.
Toka txapelketa ere ospatu zen, eta
Manuel Machainek irabazi zuen.
Ospakizun guztien kostua 1.605
pezetakoa izan zen, guztira. 

Elkarteak 25 urte betetzen zituen. Ez zen
hemuga bat, baizik eta jada 100 urte
irauten dituen bide baten lehen etapa. 



En el verano de 1949 el Tour de Francia pasó por el
barrio y la Loiolatarra colgó una pancarta de lado a
lado para saludar a los corredores. Era la novena
etapa que salió de Burdeos para acabar en San
Sebastián y la ganó en italiano Luis Caput.

1949ko udan Frantziako Tourra auzotik igaro zen, eta
Loiolatarrak pankarta bat zintzilikatu zuen alde batetik
bestera lasterkariak agurtzeko. Bordeletik atera eta
Donostian amaitu zen bederatzigarren etapa zen, eta
Luis Caput italiarrak irabazi zuen.

En 1.950, la Loiolatarra tributó a Enrique Abril, unos
de los mejores pelotaris de la Soci, un sentido
homenaje. Posteriormente en 1972 le fue concedida
la Insignia de brillantes de la Sociedad y desde 1975 se
celebró en su recuerdo el “Memorial Enrique Abril”.
Falleció en 1976. 

Homenaje a Gregorio Echarri organizado
por su amigo Ignacio Olasagasti y
celebrado en el arkupe del barrio el 13 de
agosto de 1950. De pie y de izda a dcha:
Ignacio Olasagasti, un representante de la
federación, Agustín Echarri, Gregorio
Echarri, José Antonio Yarza, Pío Olasagasti,
Ignacio Echarri y Juan José Otamendi.
Agachados: José Olasagasti, Gregorio
Olasagasti, Ignacio Miner y Echeverría.

1950ean, Loiolatarra Elkarteak Enrique Abril, gure
Elkartean izan dugun pilotari onenetako bati omenaldi
gogoangarria  egin zion. Ondoren, 1972an,
Elkartearen Brilanezko  Intsignia eman zitzaion, eta
1975etik "Enrique Abril Memoriala" ospatu zen haren
oroimenez. Tamalez, 1976an hil zen.

1950eko abuztuaren 13an, Loiolako
arkupean, laguna zuen Ignazio Olasagastik
antolatutako omenaldia eskaini zitzaion  
Gregorio Echarriri. Zutik eta ezkerretik
eskuinera: Ignacio Olasagasti, federazioko
ordezkari bat, Agustín Echarri, Gregorio
Echarri, José Antonio Yarza, Pío Olasagasti,
Ignacio Echarri eta Juan José Otamendi.
Makurtuta: Jose Olasagasti, Gregorio
Olasagasti, Ignacio Miner eta Echeverria.
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SOCIEDAD POPULAR
El cambio de enfoque que los socios deseaban
implementar al otorgarle a la sociedad deportiva
un carácter más recreativo comienza a tomar
fuerza, y las actividades lúdicas y populares
comienzan a ganar terreno en detrimento de las
actividades deportivas. Uno de los pasatiempos
recreativos más destacados fue el mus. En 1952,
Victorino Aguado y Bernardo San Sebastian se
coronaron campeones en este juego, seguidos por
José Azurmendi y Manuel Hospital al año
siguiente. Con el paso del tiempo, este torneo se
convirtió en el único que la Sociedad organizaría
de forma regular, consolidándose como una
tradición arraigada en su programación.

En aquellos tiempos pervivía aún el campeonato
de pelota y permitió que algunos muy buenos
pelotaris fuesen a Loiola a medirse contra los
locales Echeverria, Camio, Zubiarrain o Suso.

HERRI ELKARTEA 
Bazkideek kirol sozietateari aisialdi izaera
ematean ezarri nahi zuten ikuspegi aldaketa
indarra hartzen zihoan, eta jarduera ludiko eta
herrikoiak lekua hartzen hasi ziren, kirol
jardueren kaltetan. Aisialdirako denbora-
pasarik nabarmenetako bat musa izan zen.
1952an, Victorino Aguado eta Bernardo San
Sebastian izan ziren txapeldun joko honetan,
eta Jose Azurmendi eta Manuel Hospitalek
hartu zieten lekukoa, hurrengo urtean.
Denborak aurrera egin ahala, txapelketa hau
elkarteak erregulartasunez antolatuko zuen
bakarra bihurtu zen, bere programazioan
errotutako tradizio gisa sendotuz.

Garai hartan oraindik pilota txapelketak
irauten zuen, eta pilotari on batzuk Loiolara
joan ziren Echeverria, Camio, Zubiarrain edo
Suso etxekoen aurka jokatzera.

Las actividades atléticas se promocionaban para mantener a la juventud saludable y el C.D.L. tuvo
también sus representantes en esta disciplina. Tono Izquierdo, Matias Dadie y Pepito Isasa corrieron
con el C.D.L. el año 1954-1955, en las pistas de Atletismo. 

Kirol-jarduerak gazteak osasuntsu mantentzeko sustatzen ziren, eta elkarteak ere izan zituen bere
ordezkariak diziplina horretan. Tono Izquierdok, Matias Bilrek eta Pepito Isasak L.K.E-rekin egin zuten
korrika, 1954-1955ean, atletismoko pistetan.

51



Corría el año 1952 y así se hacían los apuntes contables para llevar el control de los
productos que se tenían, los precios y el coste total de las mercaderías. Siempre hubo y sigue
habiendo un celo exquisito de los tesoreros para que cuadren los números y podamos seguir
confiando en los miembros de las directivas de cada año. En esa época el tesorero fue
durante varios años Gerardo Lopez de Pariza.

1952. urtea zen, eta salgai zeuden produktuen prezioen kostu osoaren kontrola eramateko
horrela egiten ziren kontabilitateko apunteak. Beti egon da eta oraindik ere badago
diruzainen ardura bikain bat zenbakiak koadratzeko eta urte bakoitzeko zuzendaritzetako
kideengan konfiantza izaten jarraitzeko. Garai hartan diruzaina Gerardo Lopez de Pariza izan
zen zenbait urtez.
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En 1954, con José Lopetegui de nuevo en la presidencia, se acordó por unanimidad una medida que
marcaría la forma en que se estructurarían las Juntas Directivas en los años venideros. Este acuerdo
estipulaba que las Juntas se formarían tomando como base los cinco primeros números de la lista de
socios y los cinco últimos, y así sucesivamente. Esta innovadora decisión no solo buscaba una
representación equitativa de los miembros en la gestión del club, sino que también imponía una
obligación inexcusable de cumplir con esta norma, asegurando la continuidad de un proceso
democrático y participativo en el Club Deportivo Loiolatarra.

Este cambio marcó un hito en la historia del club, ya que no solo reflejaba la importancia de la
inclusión y la participación de todos sus socios, sino que también sentó las bases para una
gobernanza más transparente y equitativa. Este compromiso con la representación igualitaria se
convirtió en una parte fundamental de su identidad, fortaleciendo aún más los lazos entre los
miembros y reafirmando su dedicación a los valores que había sustentado la Soci a lo largo de las
décadas.

1954an, José Lopetegui berriro presidente zela, hurrengo urteetan Zuzendaritza Batzordeak
egituratzeko modua zehaztuko zuen neurri bat adostu zen elkartean, aho batez. Erabaki horren
arabera, Batzarrak bazkideen zerrendako lehen bost zenbakiak eta azken bostak oinarri hartuta
osatuko ziren, eta horrela, hurrenez hurren. Erabaki berritzaile horrek, klubaren kudeaketan kideen
ordezkaritza zuzena bilatzeaz gain, arau hori betetzeko ezinbesteko betebeharra ezartzen zuen,
Loiolatarra Kirol Elkartean prozesu demokratiko eta parte-hartzaile baten jarraipena ziurtatuz.

Aldaketa horrek mugarri bat ezarri zuen klubaren historian, bazkide guztien inklusioaren eta parte-
hartzearen garrantzia islatzeaz gain, gobernantza gardenago eta bidezkoago baterako oinarriak ere
ezarri baitzituen. Berdintasunezko ordezkaritzarekiko konpromiso hori bere nortasunaren funtsezko
zati bihurtu zen, kideen arteko loturak are gehiago sendotuz eta elkarteak hamarkadetan zehar
sostengatu zituen balioei eskainitako dedikazioa berretsiz.
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Las comidas de hermandad eran una arraigada tradición. Los socios se reunían con
alegría y camaradería en la Loiolatarra para disfrutar de estos encuentros
gastronómicos. Entre los asistentes habituales se encontraban destacados nombres
como José Manuel Mayoz, Irizar de Barkaiztegi, Sarriegui y Ramón San Sebastián,
quienes compartían risas, anécdotas y platos deliciosos en un ambiente de
fraternidad. Estos momentos de convivencia fortalecían los lazos entre los socios,
generando un sentido de pertenencia y unión que caracterizaban a la Soci. Las
comidas de hermandad se convertían así en una oportunidad para compartir
vivencias, saborear exquisitos manjares y crear recuerdos duraderos en el seno de la
Sociedad.

Anaiarteko bazkariak tradizio errotua ziren. Bazkideak pozez eta adiskidetasunez
biltzen ziren Loiolatarran topaketa gastronomiko hauetaz gozatzeko. Ohiko bertaratuen
artean José Manuel Mayoz, Irizar de Barkaiztegi, Sarriegui eta Ramón San Sebastián
egoten ziren, anaitasun giroan barre algarak, anekdotak eta plater gozoak konpartitzen.
Elkarbizitza une horiek bazkideen arteko loturak sendotzen zituzten, elkartearen
ezaugarri ziren kide izatearen eta elkartzearen zentzua sortuz. Horrela, anaiarteko
bazkariak bizipenak partekatzeko, jaki gozoak dastatzeko eta gizartearen baitan
oroitzapen iraunkorrak sortzeko aukera bihurtzen ziren.
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El Club compra la nueva sede social

La directiva de 1957 toma una importante
decisión para el futuro del club. Presidida
por César Benito Iradier, la Junta, tras
muchas negociaciones, se hace con la
propiedad del local tras pagar un precio
de 125.000 pesetas. A pesar del enorme
gasto que supuso la compra de la sede
social, el balance del año habla de "éxito
económico".
En lo referente al pago del la sede social,
se amortizó la totalidad de los créditos del
capital social de la serie preferente. A final
de año, obra ya en poder de la sociedad la
escritura de compra-venta del local social
una vez liquidada la minuta del notario.

Una vez dueños del local del club, los
socios no escatimaron esfuerzos para
adecuarlo a sus gustos y necesidades. Así
surge el proyecto para el cierre del jardín.
En vista del mal estado que presentaba, al
ser el sitio de recreo de los niños del
barrio y el peligro que corrían las mesas
de mármol de estropearse o desaparecer,
se acordó que el cierre fuese organizado
de urgencia. El socio Pedro González,
aparejador, hizo los planos y el contratista
José María Olaizola presentó un
presupuesto de 16.890 pesetas que al
final pasaron a convertirse en 29.565. El
nuevo jardín, en cualquier caso, se
inauguró la víspera de San Juan de 1959.

Elkarteko 1957ko zuzendaritza taldeak erabaki
garrantzitsua hartu zuen klubaren
etorkizunerako. Cesar Benito Iradier buru
zela, Batzordeak, negoziazio askoren eta
125.000 pezeta ordaindu ondoren, lokalaren
jabetza hartu zuen. Egoitza berria erosteak
gastu handia ekarri bazuen ere, urtearen
balantzeak "arrakasta ekonomikoa" aipatzen
du.
Klubaren egoitza ordaintzeari dagokionez,
lehentasunezko serieko kapital sozialaren
kreditu guztiak amortizatu ziren. Urte
amaieran, elkartearen jabetzan zegoen lokal
sozialaren salerosketa-eskritura, notarioaren
minuta likidatu ondoren.

Klubaren lokalaren jabe egin zirenean,
bazkideek ahaleginak egin zituzten bere gustu
eta beharretara egokitzeko. Horrela sortu zen
lorategia ixteko proiektua. Egoera txarrean
zegoenez, auzoko umeen aisialdirako lekua
zenez eta marmolezko mahaiek hondatzeko
edo desagertzeko arriskua zutenez, itxitura
premiaz antolatzea erabaki zen. Pedro
González bazkideak, aparejadorea zenak,
planoak egin zituen eta José María Olaizola
kontratistak 16.890 pezetako aurrekontua
aurkeztu zuen. Azkenean 29.565 pezeta
izatera pasa ziren. Nolanahi ere, lorategi
berria 1959ko San Joan bezperan inauguratu
zen.

Egoitza sozial berria erosi zutenekoa
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Poco a poco, el ciclismo comenzó a cobrar una relevancia especial en el seno del CD Loiolatarra. Fue  a
mediados de los años 50 que un joven talento, Ramón Burutaran, empezó a destacar como una
promesa en el mundo del ciclismo. Con el tiempo, Burutaran se convertiría en el principal impulsor de
la sección de cicloturismo del club.

El compromiso y dedicación de Burutaran no solo llevaron al C.D. Loiolatarra a explorar un nuevo
ámbito deportivo, sino que también inspiraron a numerosos socios y entusiastas del ciclismo en
Loiola. La sección de cicloturismo no solo promovió la pasión por la bicicleta, sino que también
fomentó la camaradería en el club. El legado de Burutaran y otros apasionados como Txema Calderón
sigue vivo en la sección de cicloturismo del club, recordándonos que con pasión y determinación, es
posible forjar un camino exitoso y enriquecer deportivamente a la Soci.

Pixkanaka-pixkanaka, txirrindularitzak garrantzi berezia hartu zuen Loiolatarra Kirol Elkartearen
baitan. 50eko hamarkadaren erdialdean hasi zen Ramón Burutaran, talentu gazte bat,
txirrindularitzaren munduan promesa gisa nabarmentzen. Denborarekin, Burutaran klubeko
zikloturismo saileko bultzatzaile nagusia izango zen.

Burutaranen konpromisoak eta dedikazioak, Loiolatarra K.E-ren kirol esparru berri bat aztertzera
eramateaz gain, Loiolako txirrindularitzako bazkide eta zale ugari inspiratu zituen. Zikloturismo sailak
bizikletarekiko grina sustatzeaz gain, klubean lagunartea ere sustatu zuen. Burutaran eta beste zale
amorratu batzuen ondarea bizirik dago oraindik klubeko zikloturismo sailean, pasioz eta
erabakitasunez arrakastarako bidea egin eta komunitate bat aberastu daitekeela gogoraraziz.
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En 1960, la Federación Internacional de Pelota Vasca
obsequió al C.D.L. con dos valiosos libros que tratan
sobre la historia de la pelota, con una dedicatoria
firmada por el Presidente de la Federación, Carmelo
Balda, en la que mencionaba el cariño que le
profesaba a este club, que él representó algunos años
jugando en la modalidad de pala.

Carmelo Balda eta Pello Mª Baleztena

1960an, Euskal Pilotaren Nazioarteko Federazioak
pilotaren historiari buruzko bi liburu baliotsu oparitu
zizkion elkarteari, Carmelo Balda Federazioko
presidenteak sinatutako eskaintza batekin. Bertan,
klubari zion maitasuna aipatzen zuen, urte batzuetan
pala modalitatean jokatzen aritu baitzen.
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Durante los años 1960 a 1967, el día de Pentecostés, los donostiarras se sumergían en las animadas
Fiestas de Primavera: un evento anual que despertaba un extenso repertorio festivo en toda la
ciudad. En aquella época, con una mentalidad muy distinta a la actual y un ambiente propicio, los
barrios se unían en una emocionante movilización un mes antes del gran acontecimiento. Cada barrio
seleccionaba minuciosamente a una jóven para presidir con orgullo su carroza en la vibrante
cabalgata del Domingo de Pentecostés, simbolizando su participación en la elección de la Reina de
San Sebastián. Este era un momento de gran entusiasmo y participación comunitaria, donde la ciudad
se unía en una celebración única y llena de colorido. Era una auténtica jornada festiva. La gente
bailaba, cantaba y disfrutaba de ese día con la candidez y la ilusión de la época al máximo. 

La Sociedad Loiolatarra siempre destacaba en este evento, y en 1962, su creativa carroza fue la
admiración de toda la ciudad. En la foto se pueden apreciar a Ramón Burutaran, Fernando Castilla,
Jose Mari Guzmán, Andrés Guzmán, Andrés Cudillas, Alberto Boury y Ramón Armandariz, recordando
con nostalgia esos tiempos inolvidables.

1960-1967 urteetan, Mendekoste egunean, donostiarrak Udaberriko jai alaietan murgiltzen ziren: hiri
osoan jai-errepertorio zabala pizten zuen urteroko ekitaldia. Garai hartan, egungoaren oso bestelako
pentsamoldearekin eta giro egokiarekin, auzoak mobilizazio zirraragarri batean elkartzen ziren,
ekitaldi garrantzitsua baino hilabete lehenago. Auzo bakoitzak neska gazte bat aukeratzen zuen,
zehatz-mehatz, Mendekoste Igandeko kabalgata zirraragarrian bere karrozaren buru izateko,
harrotasunez, Donostiako Erreginaren aukeraketan parte hartzea sinbolizatuz. Gogo eta partaidetza
komunitario handiko unea zen hau, non hiria ospakizun paregabe eta koloretsu batean batzen zen.
Benetako jaieguna zen. Jendeak dantza egin, kantatu eta gozatu egiten zuen egun horretaz, garai
hartako xalotasun eta ilusioarekin.

Loiolatarra Elkartea beti nabarmentzen zen ekitaldi horretan, eta 1962an, bere karroza sortzailea hiri
osoaren miresmena izan zen. Argazkian Ramón Burutaran, Fernando Castilla, Jose Mari Guzmán,
Andrés Guzmán, Andrés Cudillas, Alberto Boury eta Ramón Armandariz ikus daitezke, garai ahaztezin
horiek nostalgiaz gogoratzen. 
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Juan Cruz Ibarburu, Maribel García, Fernando Castilla y Margari Esparza. 
Y detrás de ellos Ramón Burutaran.
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La Tamborrada se empieza a consolidar como una
celebración que llena de entusiasmo a los socios del
Club, y quieren entregarse por completo a la diversión
que ofrece. Con el espíritu vibrante y el compromiso
que los caracteriza, los socios se preparan para ser
parte de esta festividad única. Las ansias por
sumergirse en el bullicio de los tambores, las melodías
enérgicas y el ambiente festivo se intensifican a medida
que se acerca el momento esperado. Los corazones
palpitan al ritmo trepidante de la Tamborrada, y los
socios están decididos de poner todo de su parte, para
que esta experiencia sea inolvidable tanto para ellos
mismos como para todos los loiolatarras que
contemplen la celebración. Entre risas, camaradería y
pasión compartida, crearán una atmósfera de
entusiasmo contagioso. Es en estos momentos de
unidad y alegría donde los socios del club encuentran
la verdadera esencia de la Tamborrada, forjando
recuerdos imborrables.

Varios socios empezaron a celebrar de manera
informal el día de San Sebastián, ya que en la cena de la
víspera y ataviados con gorros de cocineros y bigotes
postizos, tocaron la marcha de Sarriegui con tambores
elaborados con botes de cartón industriales que
consiguió Pantaleón Eguiguren de la empresa Calber en
la que trabajaba. Ahí comenzó todo. Esta iniciativa tuvo
el apoyo de numerosos loiolatarras y así se ha
mantenido hasta hoy en día.

Hainbat bazkide San Sebastian eguna modu
informalean ospatzen hasi ziren; izan ere,
bezperako afarian, sukaldarien txanoak eta
ordezko bibotez  jantzita, Sarriegiren martxa jo
zuten, Pantaleón Eguigurenek lan egiten zuen
Calber enpresatik lortu zituen kartoizko
poteekin egindako danbor industrialekin. Hor
hasi zen dena. Ekimen honek loiolatar askoren
babesa izan zuen eta horrela mantendu da
gaur egun arte.

Danborrada klubeko bazkideak gogo biziz
betetzen dituen ospakizun gisa sendotzen
hasten da. Espiritu biziz eta konpromisoz,
bazkideak jaiegun bakar honen parte izateko
prestatzen dira. Danborren zalapartan
murgiltzeko irrika, doinu kementsuak eta jai-
giroa areagotu egiten dira espero zen unea
hurbildu ahala. Bihotzak Danborradaren
erritmo ikaragarrian dabiltza taupaka, eta
bazkideek euren eskuetan dagoen guztia
jartzen dute, esperientzia hau ahaztezina izan
dadin bai beraientzat, baita ospakizuna
begiesten duten loiolatar guztientzat ere. Barre,
adiskidetasun eta pasio partekatuaren artean,
gogo giro kutsakorra sortuko dute. Batasun eta
alaitasun une hauetan aurkitzen dute klubeko
bazkideek Danborradaren benetako funtsa,
euren bihotzetan betiko iraungo duten
oroitzapen ezabaezinak sortuz.





El primer Loiolatarra que vistió la camiseta de la
Real fue Ignacio Echarri. Fichó en la temporada
53-54 y fue cedido al Eibar, aunque al año
siguiente volvió a Donosti y ya no dejó de
pertenecer a la plantilla realista hasta su
retirada en 1964.

Realaren elastikoa jantzi zuen lehen loiolatarra
Ignacio Echarri izan zen. 53-54 denboraldian fitxatu
zuen taldeak, eta Eibarrera joan zen arren, hurrengo
urtean Donostiara itzuli zen eta ez zion talde txuri-
urdineko kide izateari utzi 1964an erretiratu zen
arte.
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Pedro Isasak, artista trebe eta talentudunak,
margolan harrigarri bat egin zuen, lumaz,
1962ko bazkideen zerrendarekin. Maisutasunez
eta zorroztasunez, Isasak bere trebetasuna
trazu bakoitzean hedatu zuen, artelanari bizia
emanez. Lumatxaren teknika menderatzeari
esker, xehetasun bakoitzak bizia hartu zuen,
lerro fin eta zehatzetatik hasita, itzal eta
argiaren ñabardura sotiletaraino.

Pedro Isasa, hábil y talentoso artista, se
consagró como el autor del impresionante
cuadro realizado a plumilla con la lista de socios
de 1962. Con maestría y meticulosidad, Isasa
desplegó su destreza en cada trazo, dando vida
a una obra de arte. Su dominio de la técnica de
la plumilla permitió que cada detalle cobrara
vida, desde las líneas finas y precisas hasta los
sutiles matices de sombra y luz. Lo podemos ver
en la página siguiente.
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En 1963 se celebró el 150 aniversario de la
refundación de San Sebastián (tras el incendio del
31 de Agosto de 1813) y el centenario del derribo
de las murallas de la ciudad, y el C.D.L. no quiso
quedarse al margen de estos actos
conmemorativos.

Se recibió en la Soci una circular del Centro de
Atracción y Turismo invitando al club a participar
en el desfile de carrozas en Pentecostés. La
Directiva acuerda constituir una comisión para tal
fín, y Pedro González Elorza se encarga de la
realización de la carroza. Un año más, nuestro club
cosechó un gran éxito. El día 8 de septiembre la
tamborrada acudió a San Sebastián con motivo de
la clausura de las fiestas del aniversario. 

1963an, Donostia birsortu zeneko 150. urteurrena
(1813ko abuztuaren 31ko sutearen ondoren) eta
hiriko harresien eraispenaren mendeurrena
ospatu ziren, eta elkarteak ez zuen oroitzapenezko
ekitaldi horietatik kanpo geratu nahi izan.

Kultur eta Turismo Ekintzetxearen zirkular bat jaso zuen elkarteak, kluba Mendekosteko karrozen
desfilean parte hartzeko gonbidapenarekin. Zuzendaritzak batzorde bat eratzea erabakitzen du
horretarako, eta Pedro González Elorza arduratzen da karroza egiteaz. Aurten ere, gure klubak
arrakasta handia lortu zuen. Irailaren 8an, danborrada Donostiara joan zen, urteurreneko jaien
amaiera zela eta.



En 1964, la Tamborrada resplandeció, mostrando una impecable uniformidad en cada
participante. El resonar de los tambores y el golpeteo de los barriles crearon un ambiente
festivo y lleno de alegría en esta jornada tan memorable. Los sonidos atronadores y el ritmo
contagioso de la Tamborrada envolvieron al barrio, añadiendo un toque vibrante a esta
celebración tan especial.

1964ko danborrada distiratsua izan zen, parte-hartzaile bakoitzarengan uniformetasun
bikaina erakutsiz. Danborrak entzuteak eta upelak jotzeak jai-giroa eta alaitasuna sortu
zuten egun gogoangarri honetan. Danborradaren soinu arranditsuek eta erritmo
kutsakorrak auzoa inguratu zuten, ospakizun berezi honi ukitu dardartia erantsiz.

El año 1965 se estrenó por quinto año consecutivo con el desfile de la tamborrada, que fue
seguido por numerosos Loiolatarras. En otro orden de cosas, el C.D.L, dado el éxito que
estaba consiguiendo el equipo de balonmano de los Luises del barrio y los cuantuosos
gastos que les iba a ocasionar seguir en la competición, decide abrir una suscripción en la
que se recaudaron 850 pesetas, de las que 105 aportó directamente la Soci.

1965a danborradaren desfilearekin estreinatu zen, bosgarren urtez jarraian, eta Loiolatar
ugarik hartu zuten parte. Loiolatarra Kirol Elkartea auzoko Luisen eskubaloi taldea sortzea
lortzen ari zen, arrakasta eta lehiaketan jarraitzeak eragingo zizkien gastu handiak kontuan
hartuta: 850 pezeta bildu zituen harpidetza bat irekitzea erabaki zuen, eta horietatik 105
elkarteak jarri zituen.



La creatividad del equipo dirigido por D. José Lopetegui acompañado de D. Cándido
Beguiristain seguía al máximo nivel como se puede ver en la carroza dedicado a Suecia

Las carrozas del C.D.L. en las fiestas de Primavera no solo eran un éxito rotundo, sino que en
cada edición lograban superar con creces todas las expectativas. Este año, bajo el sugerente
tema de "Casino Kursaal", los socios de la Loiololatarra asumieron sus roles con maestría,
personificando auténticos gentleman en cada detalle de su interpretación. Entre otros socios,
brillaron figuras como José Gregorio Toledo, Juan Martín González, Pantaleón Eguiguren,
Juan Andino, Mª Teresa Errazti y Pedro Adarraga, quienes llevaron la magia de la celebración
a un nivel insuperable.

Loiolatarra K.E-ren karrozek Udaberriko jaietan arrakasta handia izateaz gain, aldi bakoitzean
aurreikuspen guztiak aise gainditzen zituzten. Urte hartan, "Casino Kursaal" gai
iradokitzailearekin, Loiololatarraren bazkideek maisutasunez hartu zituzten beren rolak,
beren interpretazioaren xehetasun guztietan benetako gentleman-ak pertsonifikatuz. Beste
bazkide batzuen artean, José Gregorio Toledo, Juan Martín González, Pantaleón Eguiguren,
Juan Andino, Mª Teresa Errazti eta Pedro Adarraga izan ziren, besteak beste, ospakizunaren
magia maila ezin hobean eraman zutenak.



Después de casi dos años de debates sobre la realización de obras de envergadura en la
sede del Club, el 5 de mayo de 1969 da comienzo la remodelación. Desde ese día hasta el 31
de julio, la sociedad estuvo cerrada y se abrió para la cena de San Ignacio, que, por cierto,
fue muy concurrida. Antes de la cena, el local social fue bendecido por el coadjutor D.
Antonio Izaguirre y fueron invitados altos funcionarios de la Caja de Ahorros Provincial.

El crédito que estaba en tramitación con la Caja de Ahorros desde 1967 se consiguió tras
arduas negociaciones. Sin embargo, las iniciales 350.000 pesetas ya no son suficientes y es
preciso pedir otro crédito de 200.000 pesetas. La amortización de estos dos créditos, se va
pagando a la Caja de Ahorros a razón de 12.687 pesetas al trimestre.

Durante el periodo que duraron las obras, el socio Pedro Echeverría cedió
desinteresadamente un local de su propiedad. La administración del mismo corrió a cargo
de Manuel Apaolaza y se obtuvo un beneficio de 4.726 pesetas. 

Klubaren egoitzan obra handiak egiteari buruzko ia bi urteko eztabaiden ondoren, 1969ko
maiatzaren 5ean hasi zen birmoldaketa. Egun horretatik uztailaren 31ra arte, elkartea itxita
egon zen eta San Inazio eguneko afarirako ireki zen. Afaldu aurretik, lokal soziala Antonio
Izaguirre jaunak bedeinkatu zuen, eta Aurrezki Kutxa Probintzialeko goi-funtzionarioak
gonbidatu zituzten.

1967tik Aurrezki Kutxarekin izapidetzen ari zen kreditua negoziazio gogorren ondoren lortu
zen. Hala ere, hasierako 350.000 pezetak ez dira nahikoak eta 200.000 pezetako beste
kreditu bat eskatu behar izan zuten. Bi kreditu horien amortizazioa 12.687 pezetatan
ordaindu zitzaion Aurrezki Kutxari, hiru hilean behin.

Obrek iraun bitartean, Pedro Echeverria bazkideak bere jabetzako lokal bat utzi zion
elkarteari, interesik gabe. Manuel Apaolazak administratu zuen eta 4.726 pezetako etekina
lortu zuen.



En el año 1971, junto con el torneo de mus conquistado por Pablo San Martín y Eloy Peluaga, y la
activa participación en la coordinación de actividades de pelota bajo la dirección de su nuevo
delegado Vicente Odriozola, se vivió un evento poco común en la Sociedad. Con la colaboración de la
alcaldesa pedánea Doña Lolita Casi, se llevó a cabo la elección de la señorita Mari Sol Beitia Alberdi
como "Reina del barrio de Loiola" para el prestigioso concurso de "Bella Easo" de San Sebastián.

Retornando a los terrenos más familiares de la trayectoria del club, en junio de 1972, a solicitud de
varios socios fundadores y directivos, se llevó a cabo un emotivo homenaje al destacado pelotari
Enrique Abril, quien durante muchos años defendió con orgullo los colores del C.D.L. El presidente,
José Peluaga, tuvo el honor de otorgar a Don Enrique la insignia de brillantes del club, en
reconocimiento a su extraordinaria contribución. En respuesta, el veterano pelotari pronunció
palabras conmovedoras, destacando el calor y apoyo con el que siempre se sintió respaldado por la
Soci. El homenaje contó con la presencia de distinguidas personalidades del ámbito de la pelota, entre
ellas el Presidente de la Federación Guipuzcoana Jesús Mari Iriondo. Fue un momento memorable en
el que se reconoció y celebró la brillante carrera de Enrique Abril y su dedicación al club que amaba.

En la cocina de la antigua Sociedad aparecen Juan Martin Gonzalez, Iñaki Arrillaga, Ramón Arrillaga y
Pantaleón Eguiguren. Es una foto curiosa porque en aquella época era poco frecuente que los niños
estuvieran en esa zona pero la camaradería de los socios permitió una escena como esta.

1971. urtean, Pablo San Martinek eta Eloy Peluagak irabazitako mus txapelketarekin eta Vicente
Odriozola delegatu berriaren zuzendaritzapean pilota jardueren koordinazioan izandako parte-hartze
aktiboarekin batera, elkartean ohikoa ez den ekitaldi bat bizi izan zen. Lolita Casi orduko alkatearen
laguntzarekin, Mari Sol Beitia Alberdi andereñoa aukeratu zen "Loiola auzoko erregina" izatekon
Donostiako "Easo Ederra" lehiaketa entzutetsuan.

Klubaren ibilbideko lurrik familiarrenetara itzuliz, 1972ko ekainean, hainbat bazkide fundatzaile eta
zuzendarik eskatuta, omenaldi hunkigarria egin zitzaion urte askoan elkartearen koloreak harro
defendatu zituen Enrique Abril pilotari nabarmenari. Jose Peluaga presidenteak Don Enriqueri klubeko
distiratsuen intsignia emateko ohorea izan zuen, bere ekarpen aparta aitortzeko. Horri erantzunez,
pilotari beteranoak hitz hunkigarriak esan zituen, elkarteak beti emandako beroa eta babesa
nabarmenduz. Omenaldian pilota arloko pertsona ospetsuak izan ziren, tartean Jesus Mari Iriondo
Gipuzkoako Federazioko presidentea. Une gogoangarria izan zen, non Enrique Abrilen karrera bikaina
eta maite zuen klubarekiko dedikazioa aitortu eta ospatu zen.



En esta evocadora fotografía de inicios de los años 70, se entrelazan dos generaciones que
personifican la esencia misma de la Tamborrada. Por un lado, se encuentra Pedro
Adarraga, el primer Tambor Mayor de la historia de esta emblemática celebración, cuyo
nombre y contribuciones han quedado grabados en la memoria del CDL. Y, por otro,
aparece el joven Iñaki Arrillaga, quien en la actualidad ejerce como Tambor Mayor,
manteniendo esta arraigada tradición.
70eko hamarkadaren hasierako argazki gogoangarri honetan, Danborradaren esentzia
bera pertsonifikatzen duten bi belaunaldi elkartzen dira. Alde batetik, Pedro Adarraga, gure
Elkarteko danborradako lehen Danbor Nagusia. Eta, bestetik, errotutako tradizio horri
eutsiz, Iñaki Arrillaga gaztea agertzen da. Azken hau, gaur egun Elkarteko danborradaren
Danbor Nagusia dugu. 
Nuestra Tamborrada, con sus ritmos contagiosos y vestimenta peculiar, se ha convertido
en una de las expresiones culturales más queridas y representativas de nuestra sociedad.
Desde sus orígenes hasta el día de hoy, ha tejido un hilo invisible que une el pasado con el
presente, transmitiendo valores y tradiciones desde 1.960.
Gure danborrada, bere erritmo kutsakor eta janzkera bereziarekin, gure Elkarteko
adierazpen kultural maitatuenetako eta adierazgarrienetako bat bihurtu da. Sorreratik
gaurdaino, iragana eta oraina lotzen dituen hari ikusezin bat ehundu du, 1960tik aurrera
balioak eta tradizioak transmitituz.
La trascendencia de esta tradición radica en su capacidad para nutrirse de nuevas
generaciones y adaptarse a los tiempos cambiantes, sin perder su esencia genuina. La
figura del primer Tambor Mayor junto al joven Iñaki Arrillaga encarna esa continuidad,
aunando el pasado y el futuro para mantener vivo este patrimonio cultural.
Tradizio honen garrantzia, bere benetako esentzia galdu gabe, belaunaldi berriez elikatzeko
eta garai aldakorretara egokitzeko duen gaitasuna da. Kultur ondare hori bizirik
mantentzeko, lehen Danbor Nagusiak Iñaki Arrillaga gaztearekin batera,iragana eta
etorkizuna uztartuz, ondorengo belaunaldiek jarraitu behar duten izaera hori islatzen du.
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Transmitir los valores inherentes a la Tamborrada va más allá de
enseñar a tocar un tambor o lucir el uniforme. Es compartir un sentido
de pertenencia, un compromiso con nuestra identidad y una conexión
con aquellos que nos precedieron. Es cultivar el orgullo de nuestras
raíces y celebrar la diversidad de nuestra Sociedad.

Danborradaren berezko balioak transmititzea danborra jotzen irakastea
edo uniformea janztea baino haratago doa. Kide izatearen zentzua, gure
nortasunarekiko konpromisoa eta gure aurretik zeudenekiko lotura
partekatzea da. Gure sustraien harrotasuna lantzea eta gure
gizartearen aniztasuna ospatzea da.

En un mundo en constante cambio, donde las tradiciones pueden
perderse, la persistencia de la Tamborrada es un recordatorio de la
importancia de honrar y preservar nuestras herencias culturales. 

Etengabe aldatzen ari den mundu honetan, gure ohiturak galtzeko
arriskua dugu. Danborradak irautea gure ondare kulturalen bizirautea
eta zaintzearen erantzunkizuna adierazten du.

Así pues, cuando contemplamos la imagen del primer Tambor Mayor al
lado del actual, reconocemos en ellos no solo a dos personas, sino a la
representación simbólica de un legado que ha perdurado en el corazón
de nuestro Club durante décadas. La Tamborrada es mucho más que un
evento festivo; es el alma misma de nuestra Sociedad.

Horrela, bada, gaurko Danbor Nagusiaren ondoan lehen Danbor
Nagusiaren irudia ikusten dugunean, bi pertsona ez ezik, gure
Elkartearen bihotzean hamarkadetan zehar iraun duen ondare baten
irudikapen sinbolikoa ere erakusten du. Danborrada festa bat baino
askoz gehiago da; gure Elkartearen arima da.
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El año del cincuentenario
En la Asamblea del 13 de Enero de 1974 se forma la comisión de las Bodas de Oro conformada por
José Lopetegui (presidente honorario), Nicolás Ubetagoyena (presidente), Fermín Zaragüeta
(directivo), Enrique Abril, Vicente Odriozola, Pantxa Eguiguren, Francisco Sarriegui, Juan Martín,
Joaquin Lopez y Jesús Mari Echeverría. Su declaración de intenciones no deja lugar a dudas: "Teniendo
en cuenta que la vida deportiva de este club está basada en la pelota y las regatas de traineras, la
base de los festejos la formarán estas actividades".

El 28 de Julio, domingo, fue el día grande de la celebración de las Bodas de Oro. La jornada empezó
con la "herri-meza", que contó con la presencia de dantzaris, txistularis y bertsolaris. La nota
significativa para el club (según la época) fue que el párroco trajo al obispo, el navarro Monseñor
Argalla Goicoechea, quien además de oficiar la misa, visitó la Sede social Loiolatarra.

En la comida actuaron los bertsolaris Lizaso, Lazcano, Mitxelena además del Otxote Ertizka.
Posteriormente, el presidente Nicolás Ubetagoyena impuso a los socios fundadores José Lopetegui y
Martín Casares la insignia de oro del Club.

Berrogeita hamargarren urteurrenaren urtea.
1974ko urtarrilaren 13ko Batzarrean, Urrezko Ezteien Batzordea eratu zen, eta honako hauek osatu
zuten: José Lopetegui (ohorezko presidentea), Nicolás Ubetagoyena (presidentea), Fermín Zaragueta
(batzordekidea), Enrique Abril, Vicente Odriozola, Pantxa Eguiguren, Francisco Sarriegui, Juan Martín,
Joaquin Lopez eta Jesús Mari Echeverría. Bere asmoen adierazpenak ez du zalantza izpirik uzten: "Klub
honen kirol bizitza pilotan eta traineru estropadetan oinarrituta dagoela kontuan hartuta,
ospakizunen oinarria jarduera hauek osatuko dute".

Uztailaren 28a, igandea, Urrezko Ezteien egun handia izan zen. Eguna "meza herrikoiarekin" hasi zen
eta dantzariek, txistulariek eta bertsolariek hartu zuten parte. Elkartearentzako keinu esanguratsua
(garaia kontutan hartuz), parrokoak , Argaia Goicoechea gotzaina, nafarra, ekarri zuela izan zen eta
meza emateaz gain, gure egoitzara hurbildu zen.

Bazkarian Lizaso, Lazcano, Mitxelena bertsolariek parte hartu zuteneta beraiekin batera Ertizka
zortzikotea. Ondoren, Nicolas Ubetagoyena presidenteak Elkartearen urrezko intsignia ezarri zien Jose
Lopetegui eta Martin Casares bazkide sortzaileei.
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Pablo San Martin mus txapeldun berriak hartu zuen lehendakaritza 1975ean.
Danborrada, urtero bezala, arrakastatsua izan zen eta urte horretan kirol
modalitate berri bat ezartzen saiatu zen, "txintxoia". Manuel Lopezek irabazi zuen,
baina musa aurkari handiegia zen eta ideia ez zen mamitu. Benetako txapeldunak
Antonio Irastorza eta Gregorio Toledo izan ziren eta hauek bai, mus txapelketa
irabazi zuten. Klasiko bat.

Jose Lopetegui, garai hartan Elkarteko lehenengo postua zuen bazkideak, pilota
kirola sustatzen egindako lanagatik.omenaldia jaso zuen Lesakan. LKE-ko hiru
bazkideko ordezkaritza bidali zen Bidasoa ibaiaren ondoan dagoen herrira.

Gauzak aldatuz doaz eta 1975eko abuztuaren 3an "bikote ezkonduen bazkaria"
ospatu zen Elkartean. Ekimenak arrakasta handia izan zuen eta eserleku guztiak
bete ziren. 700 pezetaren truke, bazkarira hurbildu ziren guztiek, beste gozamen
batzuen artean, bakoitzarentzat, zigalak eta otarrain erdia dastatu zituzten, guztia
ohiko kafea, kopa eta puruarekin errematatuz.

Sukaldaritza-jardueraren oihartzuna Elkarteko hormetatik haratago joan zen.
Ignacio Pinedok eta Eleuterio Zamorak ez zuten Pasai San Pedroko marmitako
lehiaketan zorte handiegirik  izan. Juan Martín Gonzalezek egindako ajoarriero
bakailaoak aldiz, bai. Azken honek txapelketa irabazi baitzuen .

Bertsolariak, Elkarteko ospakizunetan ohikoak bilakatu ziren. Azaroaren 29an
Elkarteak Castillo eta Ibargaray pilotari ohiei eskaini zien afarian parte hartu zuten.



El reciente campeón de mus Pablo San Martín, se hizo cargo de la presidencia en 1.975. La
Tamborrada fue como todos los años, un éxito y ese año se intentó una nueva modalidad
deportiva, el "chinchón". Ganó Manuel Lopez pero el mus era un rival demasiado grande y la
idea no cuajó. Los verdaderos campeones fueron Antonio Irastorza y Gregorio Toledo que,
estos sí, ganaron el torneo de mus. Un clásico.

El socio número 1 de la Soci, José Lopetegui, recibió un homenaje en Lesaka por su
destacada labor en el fomento del deporte de la pelota. El CDL envió a la localidad
bidasotarra una delegación de tres socios.

Las cosas van evolucionando y el 3 de agosto de 1.975 se celebró la "comida de
matrimonios" en la sociedad. La iniciativa resultó todo un éxito y se cubrieron todas las
plazas disponibles. Por 700 pesetas, los comensales degustaron entre otras delicias cigalas y
media langosta por persona, rematando todo con el consabido café, copa y puro.

La actividad culinaria trascendió los muros de la Soci. Ignacio Pinedo y Eleuterio Zamora no
tuvieron tanta suerte en el concurso de marmitako de Pasai San Pedro como Juan Martín
Gonzalez en el de bacalao ajoarriero. Este último salió ganador del envite.

Los bertsolaris ya eran moneda común en la animación de los acontecimientos sociales. El
29 de noviembre actuaron en la cena que el club dedicó a los ex-pelotaris Castillo e
Ibargaray, quienes en su día habían defendido los colores del Club.
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Explorar la historia de un club como Loiolatarra es una valiosa manera de acercarse a la
historia en su sentido más amplio, esa que se encuentra inmortalizada en los libros de
las bibliotecas. La evolución del CDL no es más que una manifestación particular del
tiempo en el que ha existido. Observar detenidamente las vicisitudes por las que ha
pasado este club puede revelar muchas de las claves que han marcado el transcurso de
un siglo completo.

En 1977, la Tamborrada se celebró en el ambiente festivo habitual, pero con una
novedad significativa: la presencia de la Ikurriña ondeando en el mástil del CDL, un
gesto que llenó de alegría a un gran número de socios y simpatizantes. En lo que
respecta a la gastronomía, las memorias del Club registran una cena de jubilados a la
que asistieron 125 comensales, dejando constancia de la importancia de estos
encuentros sociales. En el ámbito del mus, el campeonato de campeonatos consagró a
Pío Olasagasti y José Echeverría como los mejores muslaris del año, destacando su
habilidad y destreza en el juego.

Estos episodios, entre muchos otros, forman parte del rico tapiz histórico del Club
Loiolatarra y nos permiten comprender su legado y contribución a lo largo de los años.
Cada evento y cada logro contribuye a la construcción de la historia del club, tejiendo
una narrativa que refleja la pasión y dedicación de sus socios y simpatizantes a lo largo
del tiempo.

Loiolatarra bezalako klub baten historian murgiltzea, Historiara bere zentzurik
zabalenean hurbiltzeko modu baliotsua da, liburutegietako liburuetan irauten duen
horietakoa. LKE-ren bilakaeraren adierazgarri bat besterik ez da. Elkarte honek bizi izan
dituen gorabeherak arretaz aztertzeak, mende oso baten bizipenen gertaerak agerian
uzten ditu.

1977an, Danborrada ohiko jai giroan ospatu zen, baina urtetan itxaroten ari ginen
gertakari esanguratsu bat izan genuen: urte horretan, azkenean, Ikurriña LKE-ren
mastan eskegita ikusteko aukera izan genuen, eta keinu horrek pozez bete zituen
bazkide eta jarraitzaile ugari. Gastronomiari dagokionez, Elkarteko idazkietan
erretiratuen afari bat azaltzen da, bertara 125 lagun hurbildu ziren, gizarte-topaketa
horien garrantzia agerian utziz. Musaren esparruan, Pio Olasagasti eta Jose Echeverria
urteko muslari onenak izan ziren, jokoan zuen trebetasun eta trebetasuna
azpimarratuz.

Gertaera horiek, beste askoren artean, Loiolatarra Elkartearen  historiako  orri
aberatsen parte dira, eta urteetan zehar izan duen ondarea eta ekarpena ulertzeko
aukera ematen digute. Ekitaldi eta lorpen bakoitzak, Elkartearen historia barneratzen
laguntzen digu, bere bazkide eta jarraitzaileek denboran zehar izan duten grina eta
dedikazioa islatzen duen narratiba bat eratuz.
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Aires de libertad!! En la imagen aparecen, entre otros, Antxon Burutaran, Miguel
Angel Ripalda, Iñaki Ibarburu, Angel Calvo, Jesús Izaguirre, Roberto Goikoetxea,
Manolo San José, Lontxo Iztueta y Beatriz.
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Askatasun-doinuak!! Irudian, besteak beste, Antxon Burutaran, Miguel Angel
Ripalda, Iñaki Ibarburu, Angel Calvo, Jesús Izaguirre, Roberto Goikoetxea, Manolo
San José, Lontxo Iztueta eta Beatriz agertzen dira.



El 4 de noviembre de 1.978 la sociedad tributó un homenaje a Juan Martín
Gonzalez en agradecimiento a la labor realizada en pro del club durante tantos
años, nombrándole Cocinero Mayor. Tras la cena se le hizo entrega de una concha
de plata como obsequio y recuerdo. Para el Cocinero Mayor y los demás socios
que acompañaron a Juan Martin, trabajaron en los fogones los socios Amunarriz y
Pinedo.

Agustín Toranzo Ortiz, comiendo en la sociedad loiolatarra con su
mujer, Maritxu Maiza junto con Jose Luis Artola, su mujer, Fini
Barriuso y Mari Carmen en las fiestas de San Igancio de Loiola del año
1977. 

1978ko azaroaren 4an, hainbeste urtetan Elkartearen alde egindako lana
eskertzeko, omenaldi bat egin zitzaion Juan Martín Gonzalezi, eta Sukaldari Nagusi
izendatua izan zen. Afalostean zilarrezko maskor bat eman zioten opari eta
oroigarri gisa. Sukaldari nagusiarentzat eta berarekin egon ziren guztientzat,
Josetxo Amunarrizek eta Ignacio Pinedok sukaldatu zuten.

Agustín Toranzo Ortiz, Maritxu Maiza emaztearekin eta beste zenbait
lagunekin Elkartean bazkaltzen. Jose Luis Artola bere emaztearekin,
Fini Barriuso eta Mari Carmenekin agertzen dira 1977ko Loiolako San
Inazio jaietan.

77



El presidente honorario del CDL y socio número 1, José Lopetegui, dejó un legado imborrable
en nuestra historia cuando nos dejó en el año 1979. Como uno de los socios fundadores, su
compromiso y dedicación al club fueron ejemplares desde sus primeros días. Su liderazgo
fue clave para el Club a lo largo de muchas décadas. En múltiples ocasiones, tuvo el honor
de presidir la Junta Directiva, un puesto al que accedió por primera vez en 1924, marcando
así el inicio de una larga y fructífera relación con el CDL.
Su pasión por el club, su visión y su dedicación incansable influyeron en la evolución y el
crecimiento del CDL a lo largo de los años. Sus valores de integridad, compromiso y respeto
continúan inspirándonos hoy en día.

José Lopetegui LKE-ko ohorezko presidentea eta 1 zenbakia zuen bazkideak, 1979an utzi
gintuenean, ondare ezabaezina utzi zuen gure historian. Bazkide sortzaileetako bat izanik,
bere konpromisoa eta Elkartearekiko dedikazioa eredugarriak izan ziren hasieratik. Bere
lidergoa funtsezkoa izan zen Elkartearentzat hamarkada askotan zehar. Maiz, Zuzendaritza
Batzordeko buru izateko ohorea izan zuen. Postu horretara 1924an iritsi zen lehen aldiz, eta
LKE-rekin urteak iraun zituen harreman emankorrak bizi izan zituen.

Klubarekiko zuen grinak, urteetan zehar, bere ikuspegiak eta bere dedikazio nekaezinak
eragina izan zuten LKE-ren bilakaeran eta hazkundean. Haien zuzentasun, konpromiso eta
errespetuaren balioek inspirazio iturri izaten jarraitzen dute gaur egun ere.
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“A José Lopetegui Goicoechea, las jóvenes del barrio de Loyola el día de su homenaje”
"Jose Lopetegui Goicoechea, Loiolako auzoko gazteak bere omenaldi-egunean"
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En el año 1.981 se funda la Sección de Cicloturismo del Club, siendo fundadores los socios Ramón
Burutaran y Txema Calderón. Junto a estos socios, también se adhieren al proyecto, aficionados al
ciclismo del barrio y de diferentes zonas cercanas, que con el trascurso del tiempo se va haciendo
más numeroso. A destacar Tomas Zubeldia y Miguel Angel Bravo por su inestimable ayuda a lo largo
de los años.
Desde el principio, se organizan las salidas semanales a diferentes puntos de la provincia y zonas
limítrofes, lo que conocemos como sellados. También se empezó a participar en diferentes marchas
cicloturistas, tanto en la provincia como en otras zonas, y salidas realizadas por el propio Club. Por
citar algunas: Ruta de la Reconquista, Pirenaica, Olite, Estella, Soria, Bejar, etc.
De reseñar los dos Camino de Santiago realizados en los años 1.993 y 1.999, con un autobús de
apoyo, en el que viajaban las mujeres de algunos participantes.
Año 2.006, 25º Aniversario. Este año se hizo una salida especial a Dolomitas.
Podemos decir que con el transcurso de los años el Grupo cicloturista del Club se ha consolidado,
sobre todo a partir del año 2.011, teniendo como responsable a Jesús Mª Hospital. 
En 2018 se realizó una salida a Dolomitas en la cual participaron 16 cicloturistas del Club. Esta
actividad supuso un gran esfuerzo de preparación ya que aunque también tuvo su parte lúdica, los
txirrindularis dieron lo mejor de si mismos en las diferente cimas de Dolomitas.

Imagen  de los miembros de la Sección de cicloturismo del CDL en Ciudad Jardín.
“Ciudad Jardinen ”zikloturismo saileko kideen irudia. 
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Cicloturistas del CDL en el Castillo de Olite. De izquierda a derecha, Toti Martín, Jose Antonio
Lurgain (Txampa), Luis Sarasketa, Ramón Burutaran, Iñaki Izagirre, Miguel Angel Bravo,
Josean Leunda, Marciano Peso, Javier Aramendía, Andrés Fernandez y Juan Cruz Hermosa.

1981ean Klubeko Zikloturismo Saila sortu zen eta Ramon Burutaran eta Txema Calderon bazkideak
izan ziren sortzaileak. Bazkide horiekin batera, auzoko eta inguruko hainbat eremutako
txirrindularitza zaleek ere bat egiten dute proiektuarekin, eta denboraren poderioz, gero eta
ugariagoak dira. Urteetan zehar izan duten laguntza paregabeagatik Tomas Zubeldia eta Miguel Angel
Bravo nabarmendu behar dira.
Hasieratik, asteroko irteerak probintziako hainbat tokitara eta mugakidetara antolatzen dira, zigilatu
izenez ezagutzen ditugunetara. Zikloturisten ibilaldietan ere parte hartzen hasi ziren, bai probintzian,
bai beste leku batzuetan, baita Elkarteak berak egindako irteeretan ere. Batzuk aipatzearren:
Errekonkistaren ibilbidea, Pirinioak, Erriberri, Lizarra, Soria, Bejar, etab…
Aipatzekoak dira, laguntza-autobus batekin, 1993an eta 1999an egindako bi Done Jakue Bideak.
Autobus horretan, parte-hartzaile batzuen emazteak zihoazen.
2006. urtea, 25. urteurrena. Urte horretan irteera berezi bat egin zen Dolomitasera.
Esan dezakegu urteak igaro ahala Klubeko Zikloturista Taldea sendotu egin dela, batez ere 2011.
urtetik aurrera, Jesús Mª Hospital arduradun postua hartu zuenetik.
2018an, irteera bat egin zen Dolomitasera, eta Elkarteko 16 zikloturistek parte hartu zuten. Jarduera
hau aurrera ateratzeo ahalegina handia izan zen, izan ere, bere alderdi ludikoa ere izan zuen arren,
txirrindulariek euren onena eman zuten Dolomitaseko tontor ezberdinetan.

LKE-ko zikloturistak Erriberriko gazteluan. Ezkerretik eskuinera, Toti Martín, Jose Antonio
Lurgain (Txampa), Luis Sarasketa, Ramón Burutaran, Iñaki Izagirre, Miguel Angel Bravo,
Josean Leunda, Marciano Peso, Javier Aramendía, Andrés Fernandez eta Juan Cruz Hermosa.
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Agustín Toranzo Ortiz de cocinero junto con sus hijas Arantza y Nieves de cantineras, en
la tamborrada de la sociedad Loiolatarra el día de San Sebastián en el año 1982.
Cabe recordar que Agustín Toranzo Ortiz, participó durante muchos años y hasta su
muerte, en la tamborrada de la sociedad Loiolatarra. Hecho que se contempla en el
libro de la historia de la tamborrada de la sociedad, en el cual se le nombra como el
participante más veterano.

Agustín Toranzo Ortiz sukaldariz
jantzita, kantineras jantzita dauden
Arantza eta Nieves  bere alabekin, 1982
ko San Sebastian eguneko Loiolatarra
Elkartearen danborradan.
Cabe recordar que Agustín Toranzo
Ortiz, participó durante muchos años y
hasta su muerte, en la tamborrada de la
sociedad Loiolatarra. Hecho que se
contempla en el libro de la historia de la
tamborrada de la sociedad, en el cual se
le nombra como el participante más
veterano.
Gogoan izan behar da Agustín Toranzo
Ortizek urte askotan parte hartu zuela
Loiolatarra Elkartearen danborradan, hil
zen arte. Elkartearen danborradaren
historiaren liburuan jasotzen da hori,
eta bertan parte-hartzaile beteranoena
izendatu zuten.

82



83



84





No fue casualidad que la llegada a la presidencia del Club en 1984 de Ramón Diaz  coincidiera con el
resurgir de la pelota. El artífice del nuevo esplendor de este deporte tan arraigado en la Soci fue el
socio José Antonio San Martín "Topete". Este encontró un complice perfecto en el presidente, gran
amante de este deporte, para sacar a la sección de pelota del CDL del olvido en que se encontraba
inmersa desde hacía muchos años.

Topete siempre estaba pendiente de sus "txabales"

Lamentablemente, el fallecimiento de Topete en
1992 marcó el declive de la sección de pelota.
La Loiolatarra le concedió a título póstumo la
Insignia de Oro, la cual fue entregada a su
viuda, Arantza Olasagasti.

Agustín Toranzo Ortiz participó en los campeonatos de mus
que se organizaban en la Sociedad Loiolatarra. Esta fotografía
corresponde al campeonato de mus celebrado durante las
fiestas de San Ignacio del año 1984 resultando, junto con su
compañero de juego, ganador del campeonato. 

Ez zen halabeharrez gertatu Ramon Diaz,
1984an  Klubeko lehendakaritzara iristea eta
Elkarteko pilota saila berpiztea. Jose Antonio
San Martin "Topete" bazkidea izan zen
Elkartean hain errotuta dagoen kirol honen
distira berriaren egilea. Honek, LKEko pilota
saila, urte askotan zehar bizi izan zuen
ahanzturatik ateratzeko, kirol honen maitale
handia zen presidentearengan konplizitate
ezin hobea aurkitu baitzuen.

Tamalez, 1992an Topeteren heriotzak pilota
sailaren gainbehera ekarri zuen. Egindako lan
eskergagatik Loiolatarra Kirol Elkarteak hil
osteko Urrezko Intsignia eman zion, eta
Arantza Olasagasti bere alargunak jaso zuen.

Agustin Toranzo Ortizek Loiolatarra Elkartean antolatzen ziren
mus-txapelketetan parte hartu zuen. Argazki hau 1984ko San
Inazio jaietan egindako mus-txapelketari dagokio. Bere
jokolagunarekin  batera, txapelketa irabazi zuen.



La sección de cicloturismo se caracterizaba por sus salidas semanales y además porque
organizaban desplazamientos de varios días en los que compartían afición y se dejaban ver

más allá de Gipuzkoa.

Zikloturismo-sailak  astean behin egiten zituen irteerak, eta, gainera, egun batzuetako joan-
etorriak ere antolatzen zituen. Bai zaletasuna partekatzeko eta baita Gipuzkoatik haratago
ikusten uzteko.
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Las temporadas cicloturistas finalizaban con una comida donde se contaban las anécdotas de los
viajes y se celebraban los logros alcanzados a lo largo de cada temporada. Este evento anual era muy
esperado por todos los miembros del club de cicloturismo, ya que representaba una oportunidad
para compartir experiencias, estrechar lazos de amistad y planificar futuros viajes. En el cierre de
temporada, se solían entregar reconocimientos a los ciclistas más destacados y colaboradores que
habían hecho posible el éxito de las temporadas pasadas. Este ambiente festivo y de camaradería
contribuía a mantener viva la pasión por el cicloturismo entre los participantes, y a inspirar nuevas
aventuras y desafíos para la próxima temporada. La Loiolatarra no solo era y es un club de ciclismo,
sino una verdadera comunidad de amantes de la bicicleta que comparten su pasión por las dos
ruedas.

Denboraldiaren amaieran, bidaietako pasadizoak kontatzen ziren eta denboraldi bakoitzean izandako
lorpenak ospatzen ziren. Urteko ekitaldi hau oso espero zuten txirrindularitza elkarteko kide guztiek,
bizipenak partekatzeko, adiskidetasun harremanak estutzeko eta etorkizuneko bidaiak planifikatzeko

aukera ematen baitzuen. Denboraldiaren amaieran, aintzatespenak ematen zitzaizkien aurreko
denboraldietan arrakasta lortu zuten txirrindulari garrantzitsuenei eta laguntzaileei.  Jai- eta lagun-giro

horrek parte-hartzaileen artean txirrindularitzarekiko grinari bizirik eusten laguntzen zuen, eta
hurrengo denboraldirako abentura eta erronka berriak inspiratzen. Loiolatarra, txirrindularitza ez ezik,
bizikleta zaleen benetako komunitatea ere bazen eta da, eta txirrindularitzarako zaletasun bera dute.



La cena de la víspera de San Sebastian de 1.988 repitió el menú por 3.500 pesetas

1988ko San Sebastian bezperako afarian, 3.500 pezetatako aurreko urteko menua  errepikatu zen.



Zenbat pasadizo, istorio eta une gogoangarri izan ziren egoitza zaharreko
instalazioetan. Gure bazkide eta jarraitzaileek esperientzi ahaztezinak bizi izan
dituzte Bai barruko geletan eta  baita atzeko patioan ere..
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¿Cuántas anécdotas, historias y momentos inolvidables albergaron las instalaciones
de la antigua sede? Tanto dentro de sus muros como en el jardín, nuestros socios y
simpatizantes han vivido experiencias inolvidables. 



En abril de 1990 se acometió una ambiciosa remodelación de toda la sede social y el coste
ascendió a 1.172.017 pesetas. En las actas se puede leer "A destacar como se merece el
gesto del socio directivo Pepe Medina de cobrar solamente la cantidad simbólica de 30.000
pesetas por todos los trabajos de pintura".

1990eko apirilean, egoitza osoa birmoldatzeari ekin zitzaion, eta prezioa 1.172.017
pezetakoa izan zen. Aktetan honako hau irakur daiteke: "Pepe Medina bazkide zuzendariak
pintura-lan guztiengatik 30.000 pezetako kopuru sinbolikoa bakarrik kobratzeko egindako
keinua merezi duen bezala nabarmendu behar da".

Ramón Arrillaga, Pedro Etxeberria, Hermanegildo Etxarri y Santos Diez disfrutando del txakolí.
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En 1989, la Loiolatarra organizó en colaboración con Zuhaitz Taldea la cabalgata de Reyes y
Tomás Artano fue uno de los coordinadores de la Soci que consiguió que el Gobierno Militar
cediera los caballos para dicho evento.

La cena de San Sebastian y la tamborrada fueron tan concurridas como de costumbre y el
propio Tambor Mayor, Juan Maria Oderiz, se encargó de dirigir la arriada en la noche del día
20 de enero.

El buen ambiente era siempre una seña de identidad. En esta foto podemos ver a Andrés
Guzmán, Miguelón, Jesús Mari Zalacain, José Ignacio Camio y Tomás Artano.

1989an, Loiolatarrak, Zuhaitz Taldearekin batera, Erregeen kabalgata antolatu zuen, eta
Tomás Artano izan zen Gobernu Militarrak ekitaldi horretarako zaldiak uztea lortu zuen
elkarteko koordinatzaileetako bat.

Donostiako afaria eta danborrada ohi bezain jendetsuak izan ziren, eta Juan Maria Oderiz
Danbor Nagusiak berak zuzendu zuen urtarrilaren 20ko Donostia Eguneko bandera jaitsiera.

Giro ona beti zen nortasun-ezaugarri bat. Argazki honetan Andrés Guzmán, Miguelón, Jesús
Mari Zalacain, José Ignacio Camio eta Tomás Artano ikus ditzakegu.



En 1.992 volvía la Comparsa de Caldereros gracias a la iniciativa de Estitxu Artano y
Joserra Pildain "Kotela". Entusiastas socios como Fernando Lago y Amado Revuelta o
Angel Calvo y Andrés Guzman apoyan la iniciativa y fomentan la participación.

1992an Caldereroen Konpartsa itzuli zen, Estitxu Artanoren eta Joserra Pildainen
"Kotela" ekimenari esker. Fernando Lago, Amado Revuelta, Angel Calvo  eta  Andrés
Guzmanek bazkide gogotsuak, ekimenaren alde egiten dute eta parte-hartzea
sustatzen dute. 
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Behean Iñaki Arrillaga, Peio Aranzabal
eta Andy Mazas.

Amado Revuelta y Fernando Lago



En aquel entonces, la sección de cicloturismo estaba en su
apogeo, y las salidas y excursiones en bici a diversos
destinos geográficos eran una actividad muy común. A todo
esto, contribuyó el compromiso del socio Ramón Burutaran,
tal como quedó registrado en el Libro de Actas de ese año.

Garai hartan, zikloturismo saila bere goraldian zegoen, eta
hainbat leku geografikotara bizikletaz egindako irteerak eta
txangoak oso ohikoak ziren. Horretan guztietan lagundu
zuen Ramon Burutaran bazkidearen konpromisoak, urte
hartako Akta Liburuan erregistratu zen bezala.



El CDL organizó en 1993 una ruta desde Loiola hasta Santiago y cabe destacar esta
curiosidad, el documento que muestra cómo el párroco de Loiola certifica que el
socio Miguel Angel Bravo “manifiesta su deseo de peregrinar en bicicleta a Santiago
de Compostela con motivo del año Xacobeo”. Con la protección del Santo y este
“salvoconducto”, la ruta fue un éxito.

LKE-ak 1993an ibilbide bat antolatu zuen Loiolatik Santiagoraino, eta bitxikeri bezala,
Loiolako parrokoak , Miguel Angel Bravo bazkideak, Xakobeo urtea zela eta, Done Jakue
bidea bizikletaz egiteko nahia adierazten zuela, ziurtatu zuen. Santuaren babesarekin eta
“igarobide” horrekin, ibilbidea arrakastatsua izan zen.
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La Comisión de Tamborrada acuerda en 1993 viajar a Wiesbaden. La expedición partió de Loiola el 25
de mayo, dos autobuses recorrieron media Europa con 91 personas a bordo, 44 barriles, 24
tambores, 3 dantzaris 5 gastadores y 15 músicos. Se obtuvo una invitación expresa del ayuntamiento
de Wiesbaden al CDL a través del componente alemán de la Tamborrada, Jochen Mogen.

La agenda fue muy intensa y el día 28 de mayo la Tamborrada pasó a la acción actuando en el
ayuntamiento y siendo recibidos por el propio alcalde de la ciudad, Achvin Exner. Pero sin duda las
actuaciones más espectaculares se realizaron los dos días siguientes, ya que se desfiló por las calles
de Wiesbaden para el deleite de los atónitos transeúntes y por la tarde la exhibición se trasladó al
campo de futbol de Berliner Strasse. El día 30 recorrieron las calles de Nordenstadt y los dantzaris
ofrecieron una ezpatadantza a las autoridades. Con la satisfacción del deber cumplido. la tamborrada
Loiolatarra recogió sus bártulos y emprendió el viaje de vuelta a casa dejando un gran recuerdo por
tierras alemanas.

Danborradako Batzordeak 1993an Wiesbadenera joatea erabaki
zuen. Maiatzaren 25ean abiatu zen espedizioa Loiolatik. Bi
autobus ibili ziren Europan zehar, 91 lagun zihoazela: 44 barril, 24
danbor, 3 dantzari 5 gastadore eta 15 musikari. Wiesbadengo
Udalak LKE-rako berariazko gonbita egin zion Jochen Mogen
danborradako kide alemaniarrari.

Agenda oso trinkoa izan zen eta maiatzaren 28an Danborrada
udaletxean jotzen hasi zen eta Achvin Exner hiriko alkateak
harrera egin zigun. Baina, zalantzarik gabe, emanaldi
ikusgarrienak hurrengo bi egunetan egin ziren; izan ere,
Wiesbadengo kaleetan zehar desfilatu zen, harrituta zeuden
ibiltarien gozamenerako, eta, arratsaldean, erakustaldia Berliner
Strasseko futbol-zelaian izan zen. Hilaren 30ean Nordenstadt-eko
kaleetan zehar ibili ziren eta dantzariek ezpatadantza eskaini
zieten agintariei. Eginbeharra bete ondoren eta Alemanian zehar
oroitzapen handiak utzita, Loiolatarra danborradak etxera
itzultzeko bidaiari ekin zion.



El 9 de julio de 1995, se llevó a cabo un emotivo homenaje a Don Manuel Hospital, quien en
ese momento era el único socio fundador aún con vida. Su dedicación como socio durante
más de 70 años lo hacía acreedor de tan especial reconocimiento, y fue con gran honor que
Emilio Izquierdo le impuso la prestigiosa insignia de oro y brillantes del Club, en un gesto
que simbolizaba el profundo respeto y gratitud hacia su inquebrantable compromiso y
contribución a lo largo de las décadas.

Memorable recuerdo de la Familia Hospital. De izquierda a
derecha Joxe Mari, Jose Ramón, Igor y el homenajeado Mañuel
junto a Pantxa y Jesús Mari Hospital.

1995eko uztailaren 9an omenaldi hunkigarria egin zitzaion Manuel Hospital jaunari, bera
baitzen oraindik bizirik zegoen bazkide sortzaile bakarra. Bazkide gisa 70 urtez baino
gehiagoz egindako lanagatik hain aintzatespen berezia jaso zuen, eta ohore handiz, Emilio
Izquierdok hamarkadetan zehar izan zuen konpromezu eta ekarpenengatik eskersari sakona
sinbolizatzen zuen keinu bezala, klubaren urrezko intsignia ezarri zion.

Hospital familiarentzako oroitzapen gogoangarria. Ezkerretik
eskuinera Joxe Mari, Jose Ramón, Igor eta Mañuel, omendua,
Pantxa eta Jesús Mari omenduaren ondoan.
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Documentación y clasificación previa a las jornadas de micología.

El socio Patxi Lago y el mago Juan Tamarit intercambiando roles. 

Patxi Lago bazkidea eta Juan Tamariz magoa rolak trukatzen.

Mikologiako jardunaldien aurreko dokumentazioa eta sailkapena.
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En 1998, un grupo de entusiastas aficionados a la micología, compuesto por Patxi Lago (Titin),
Fernando Lago, Andy Mazas y Javier Cano, tomó la decisión de organizar unas apasionantes jornadas
dedicadas a este fascinante mundo de setas y hongos en nuestro barrio. Fruto de esta iniciativa,
surgió la Comisión de Micología, un equipo comprometido con promover y compartir su amor por la
micología en la Soci y en el barrio de Loiola.
Durante el primer año, las jornadas se enfocaron en explorar a fondo el mundo de las setas y los
hongos, ofreciendo intensas actividades y conocimientos compartidos. Los esfuerzos se dirigieron
también a elaborar platos relacionados, contando con la valiosa participación de Juan Mari Oderiz,
Patxi Lago, Ramon Diaz y Javier Cano.
Con el paso del tiempo, la visión de estos apasionados aficionados se afianzó, y al año siguiente,
decidieron fusionar ambas temáticas en un evento único. De esta manera, nació un acontecimiento
excepcional que conjugaba la maravilla de la micología con el deleite culinario, ofreciendo una
experiencia completa para los asistentes, donde la pasión por las setas se fusionaba con el placer de
la buena mesa.
Desde entonces, este evento se ha convertido en una cita ineludible para los amantes de la micología
y la gastronomía, creciendo en prestigio y atrayendo a visitantes y expertos. La Comisión de Micología,
con Patxi Lago, Fernando Lago, Andres Mazas y Javier Cano a la cabeza, continúa trabajando con
entrega y dedicación para seguir enriqueciendo estas jornadas año tras año, difundiendo la belleza y
la riqueza de las setas, y deleitando los paladares de todos los comensales ávidos de una experiencia
culinaria extraordinaria.

En la imagen de 1.999 aparencen entre otros, los socios y simpatizantes Andy Mazas,
Fernando Lago, Maite Iglesias, Jesús Mari Hospital, Mariví Iglesias, Javier Cano, Enrique
Estevez, Kontxi Doninguez, Elena Etxeberria, Lourdes Calvo, Mari Jose Mansilla, Esther,
Amado Revuelta, Patxi Lago, Juan Mari Oderiz y Jesús García.

Besteak beste, Andy Mazas, Fernando Lago, Maite Iglesias, Jesús Mari Hospital, Mariví
Iglesias, Javier Cano, Enrique Estevez, Kontxi Doninguez, Elena Etxeberria, Lourdes Calvo,
Mari Jose Mansilla, Esther, Jesús Revuelta.
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1998an, mikologiaren zale sutsu-talde batek, Patxi Lago “Titin”, Fernando Lago, Andy
Mazas eta Javier Canok osatua, gure auzoko perretxiko eta onddoen mundu liluragarri
horri buruzko jardunaldi zoragarriak antolatzea erabaki zuten. Ekimen horren
ondorioz, Mikologia Batzordea sortu zen. Elkartean eta Loiola auzoan mikologiarekiko
maitasuna sustatu eta partekatzeko konpromisoa duen taldea.

Mikologia Batzordearen hasiera. Titín eta Fernando Lago anaiak, Andy Mazas eta
Javi Cano izan ziren atal honen bultzatzaileak.

Lehen urtean, perretxikoen eta onddoen mundua sakon aztertzea izan zuten helburu
jardunaldiek, eta jarduera eta jakintza ugari eskaini zituzten. Horrekin lotutako
platerak prestatzeko ere egin ziren ahaleginak, eta Juan Mari Oderizek, Patxi Lagok,
Ramon Diazek eta Javier Canok hartu zuten parte.

Denboraren poderioz, zale sutsu horien ikuspegia sustraitu egin zen, eta, hurrengo
urtean, bi gaiak ekitaldi bakar batean bateratzea erabaki zuten. Hala, mikologiaren
miraria eta sukaldaritzaren gozamena uztartzen zituen gertaera berezi bat sortu zen,
eta esperientzia oso bat eskaini zien parte-hartzaileei, non perretxikoekiko grinak bat
egiten baitzuen mahai onaren plazerrarekin.

Harrezkeroztik, mikologia eta gastronomia maite dituztenentzako ezinbestekoa
bihurtu da ekitaldi hau, ospea handituz eta bisitariak eta adituak erakarriz. Mikologia
Batzordeak, Patxi Lago, Fernando Lago, Andres Mazas eta Javier Cano buru dituela,
buru-belarri eta arduraz lan egiten jarraitzen du, urtez urte jardunaldi horiek
aberasten jarraitzeko, perretxikoen edertasuna eta aberastasuna zabalduz, eta
aparteko sukaldaritza-esperientzia izan duten mahaikide guztien dastamenak gozatuz.

102



Sección de Micología: Descubriendo el Fascinante Mundo de las Setas

Patxi Lago, uno de los fundadores de la Sección de micología, fue entrevistado para
que conociéramos más a cerca de esta iniciativa, y nos contó lo siguiente:

¿Por qué nos sumergimos en este apasionante campo? Principalmente debido a
nuestra profunda fascinación por las setas. La mera actividad de recolectarlas en
entornos naturales y luego transformarlas en deliciosos platos despertaba en
nosotros un placer sin igual. Surgió así nuestra afición por la micología, llevándonos a
participar en concursos donde se evaluaban la cantidad, la calidad y la clasificación de
las diversas especies que habíamos recolectado en los días previos al evento.

Con cada incursión en el universo de la micología, nuestro amor por el conocimiento
de las setas crecía de manera exponencial, convirtiéndonos en auténticos expertos en
la materia. Esta pasión inicial por el aprendizaje nos llevó a plantearnos cómo
contribuir a este campo como entusiastas de la micología. Fue entonces cuando, en el
marco de nuestro 75 aniversario, decidimos llevar a cabo una exposición. En esta
muestra, presentamos a nuestros socios y a cualquiera que estuviera interesado, una
amplia gama de especies de setas y hongos.

Y no nos paramos ahí. Decidimos dar un paso más allá y fusionar nuestras jornadas
micológicas con la gastronomía, creando así una experiencia integral. Para lograrlo,
contamos con el inestimable apoyo tanto cultural como financiero de instituciones
clave como la Casa de Cultura del Barrio y Laboral Kutxa, cuyo respaldo a cargo de
Arantxa Olaizola fue fundamental para la realización exitosa de nuestras jornadas.

Además, establecimos una colaboración fructífera con el Grupo Gastronómico
Intxaurrondo, liderado por Peio Garcia Amiano. Esta colaboración marcó un hito
significativo, ya que logramos atraer a chefs de renombre, como Francis Paniego,
Fernando Bárcenas, Irizar y Elena Arzak, quienes compartieron sus conocimientos a
través de conferencias y participaron en talleres y cenas culinarias, todas ellas
centradas en las maravillas de las setas.

Nuestra Sección de Micología se convirtió en un epicentro de exploración, aprendizaje
y sabores exquisitos. Lo que comenzó como una simple afición se transformó en un
emocionante viaje de descubrimiento, en el que las setas dejaron de ser simplemente
ingredientes culinarios para convertirse en un portal hacia el conocimiento profundo
de la naturaleza que nos rodea.
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Mikologia Atala: Perretxikoen mundu liluragarria ezagutzen

Patxi Lago, Mikologia Atalaren sortzaileetako bat,  elkarrizketatu genuen, ekimen horren
inguruan gehiago ezagut genezan, eta hau kontatu zigun:
Zergatik sartzen gara eremu liluragarri horretan? Batez ere perretxikoekiko dugun lilura
sakonarengatik. Ingurune naturaletan bildu eta gero plater gozo-gozo bihurtzeko jarduera
hutsak, gozamena sortzen zuen guregan. Hala sortu zen mikologiarekiko zaletasuna, eta
ekitaldiaren aurreko egunetan bildutako espezieen kopurua, kalitatea eta sailkapena
ebaluatzeko lehiaketetan parte hartzera eraman gintuen.

Mikologiaren unibertsoan sartzen ginen bakoitzean, perretxikoak ezagutzeko gure
maitasuna esponentzialki hazten zen, eta arlo horretako benetako aditu bihurtzen ginen.
Ikaskuntzarekiko hasierako grina horrek eraman gintuen eremu horretan mikologiaren
zaletasun gisa nola lagundu aztertzera. Orduan, gure 75. urteurrenean, erakusketa bat
egitea erabaki genuen. Erakusketa honetan, perretxiko eta onddo espezie ugari aurkezten
dizkiegu gure bazkideei eta interesa duen edonori.

Eta ez ginen hor gelditu. Beste urrats bat emanez, gure mikologia-jardunaldiak
gastronomiarekin bateratzea erabaki genuen, esperientzia bateratua sortuz. Hori lortzeko, ,
bai kulturari bai finantzei dagokienez, funtsezko erakundeen laguntza ezinbestekoa da, hala
nola Auzoko Kultur Etxea eta Laboral kutxaren laguntza. Horrela, gure jardunaldiek arrakasta
izan zezaten, Arantxa Olaizolaren laguntza, aipatzekoa eta eskertzekoa da.

Gainera, Peio Garcia Amiano buru zela, lankidetza emankorra ezarri genuen Intxaurrondoko
Gastronomia Taldearekin. Lankidetza hori oso garrantzitsua izan zen; izan ere, sukaldari
ospetsuak erakarri genituen, hala nola Francis Paniego, Fernando Bárcenas, Irizar eta Elena
Arzak. Hitzaldien bidez, beren ezagutzak partekatu zituzten, eta sukaldaritzako tailer eta
afarietan parte hartu zuten, perretxikoen dohainei buruzkoak guztiak ere.

Gure Mikologia Atala esplorazio, ikaskuntza eta zapore finen erdigune bihurtu zen. Zaletasun
huts gisa hasi zena aurkikuntza-bidaia zirraragarri bihurtu zen, horrela, perretxikoek
sukaldaritzako osagai izateari utzi eta inguratzen gaituen natura sakon ezagutzeko atari
bihurtu ziren.
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El año del 75 aniversario se organizaron infinidad de eventos. Numerosas personalidades,
deportistas, actores, escritores, políticos y demás amigos disfrutaron de nuestras
habilidades culinarias siendo invitados a compartir mesa y mantel con los socios y compartir
comentarios y anécdotas. En esta ocasión, directivos y futbolistas como Juan Luis Larrea, Luis
Arconada, Patxi Gorriti, Javier Clemente entre otros firmaron en el libro de recuerdos y
dejaron constancia de su paso por la Soci.  

Pantxa y Bixente, dos socios míticos del CDL

75. urteurreneko urtean hamaika ekitaldi antolatu
ziren. Pertsona ospetsu askok, kirolariek,
aktoreek, idazleek, politikariek eta gainerako
lagunek gure sukaldaritzako trebetasunez
gozatzeko aukera izan zuten, bazkideekin mahaia
eta mahai-zapia partekatzera eta iruzkinak eta
pasadizoak partekatzera gonbidatuta. Oraingo
honetan, Juan Luis Larrea, Luis Arconada, Patxi
Gorriti, Javier Clemente eta beste hainbat
zuzendari eta futbolarik oroitzapenen liburuan
sinatu zuten, eta Elkartetik pasa izana garbi geratu
zen.





D. Tomás Artano fue un socio con mucha involucración en nuestra sociedad.
Durante años, aportó su experiencia para contribuir a que el CDL tuviera el
prestigio que merece. En esta imagen aparece junto al alcalde de San
Sebastián, Odón Elorza, en la entrega que se le hizo en representación de la
Sociedad al Mérito Ciudadano.

Tomás Artano jaunak parte-hartze handia izan zuen gure Elkartean.
Urtetan, bere esperientzia eskaini zuen LKE-ak merezi duen ospea izan
zezan. Irudi honetan Donostiako alkate Odon Elorzarekin batera agertzen
da, Elkartearen izenean jasotako Donostiako HIritar Aitormenaren  
ekitaldian.
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La tamborrada de verano salió por primera vez en 1999 como una actividad nueva dentro de
la celebración del 75 aniversario. Este primer año salió la Tamborrada de invierno con los
socios del club más algún simpatizante dirigidos por Juan Mari Oderiz y Xabier Aramburu.

El año 2005 por primera vez participaron mujeres dentro de la tamborrada de verano. Los
tambores mayores continuaron hasta que Estitxu Artano e Iñaki Arrillaga tomaron el relevo. 

Udako danborrada, Elkartearen 75. urteurreneko ospakizunen barruan, 1999an atera zen
lehen aldiz. Lehen urte honetan, Juan Mari Oderizek eta Xabier Aramburuk zuzenduta,
Neguko Danborrada atera zen klubeko bazkide eta jarraitzaile  batzuekin batera. 

2005ean, lehen aldiz, emakumeek parte hartu zuten udako danborradan. Danbor nagusiek,
Ángel Calvo eta José Ramón Pildaini erreleboa eman zieten. Gaur egun Estitxu Artanok eta
Iñaki Arrillagak txanda hartu duten arte.
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En el año 2000, durante el verano en la Sociedad, a través de Norka Txiapuso, miembro del
Club y encargado de la programación teatral de la Semana Grande, conseguíamos atraer a
las destacadas compañías teatrales que se presentaban en el Victoria Eugenia o el Teatro
Principal. Estas compañías no solo visitaban nuestra sede, sino que también disfrutaban de
una experiencia gastronómica inolvidable ofrecida por Ramón Díaz y Titín. En la imagen, se
puede apreciar la compañía de Paco Marsó, Concha Velasco, Encarna Paso, entre otros,
junto a Titín y Ramón.

Ramón Diaz, Encarna Paso, Concha Velasco ta Patxi Lago

2000. urteko udan, Donostian, Norka Txiapusoren bitartez, Aste Nagusiko antzerki
programazioaren arduraduna, Victoria Eugenia edo Antzoki Zaharrean aurkezten ziren
antzerki konpainia nabarmenak erakartzea lortu genuen. Konpainia horiek gure egoitza
bisitatzeaz gain, Ramón Díaz eta Titínek eskainita,esperientzia gastronomiko ahaztezina ere
bazuten. Irudian, Paco Marsó, Concha Velasco, Encarna Paso, Titín eta Ramónen konpainian
ikus daitezke.
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Patxi Lago "Titín" y Ramón Diaz fueron los máximos exponentes
gastronómicos de la sociedad durante muchos años. Aquí se les
puede ver en acción en el décimo concurso Inter-sociedades Euskal
Jaiak donde obtubieron un meritorio 2º puesto en el año 2000.

Patxi Lago "Titín" eta Ramón Diaz izan ziren urte askoz Elkartearen
gastronomiaren adierazgarri nagusiak. 2000. urtean 2. postua
lortu zuten elkarteen arteko hamargarren Euskal jaien lehiaketan
hemen  ikus daitekeen bezala.
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Este año 2001 quedó marcado para siempre de luto por el asesinato de Ramón, socio
implicado siempre en todas las actividades de la Loiolatarra, sobre todo por su labor
desinteresada con la sección de pelota y su excelencia en los fogones. El sinsentido de
la violencia se cebó también con nuestra Sociedad.

2001. urtean Ramon hil zuten. Beti Loiolatarraren jarduera guztietan parte hartzen
zuen bazkidea, batez ere,  pilota sailarekin egindako lan eskuzabalagatik eta
sukaldeetan zuen bikaintasunagatik. Indarkeriaren zentzugabekeriak, gure Elkartean  
ere, bere arrastoa utzi zuen.



Alejandro Olondris, luciendo con
orgullo el mallot del CD Loiolatarra
junto al monumento de Fausto Coppi.

Alejandro Olondris, Loiolatarra CDko mallota
harro Fausto Coppi-ren monumentuaren ondoan.



La sección de cicloturismo siempre ha brillado con luz propia. Década tras década han
sabido combinar la afición al deporte con la camaradería y la esencia de lo que es una
Sociedad, algo más que un Club. En este caso, Andy Mazas, Jesús Mari Hospital y
Txomin Jiménez disfrutaron junto con el resto de los compañeros del CDL de la
experiencia alpina.

Zikloturismo-atalak beti egin izan du distira. Hamarkadaz hamarkada, kirol-zaletasuna
eta adiskidetasuna uztartzen jakin dute, baita gizarte baten funtsa ere, klub bat baino
zerbait gehiago da. Kasu honetan, Andy Mazas, Jesús Mari Hospital eta Txomin
Jiménezek Alpeetako esperientziaz gozatu zuten LKE-ko gainerako kideekin batera.



Artículo en el Diario Vasco del 15 de agosto de 2018 

2018ko abuztuaren 15eko Diario Vascon argitaratutako artikulua.



Para los miembros de la sección de cicloturismo del Club Deportivo Loiolatarra, esta
actividad es mucho más que simplemente pedalear por las carreteras de Gipuzkoa o las
salidas y excursiones que hacen por Europa. El cicloturismo representa un viaje que va más
allá del deporte y del ejercicio físico, les sumerge en una experiencia única. Cada salida en
bicicleta es un viaje que les conecta con la esencia de nuestro entorno natural. Exploran los
paisajes, desde las rutas domingueras por Gipuzkoa, pasando por la playa de la Concha
hasta las colinas verdes que rodean la ciudad, y descubren parajes y lugares emblemáticos.

Además, el cicloturismo en el CDL va más allá de las pedaladas individuales. Es una
oportunidad para fortalecer lazos y crear amistades sólidas. Durante las rutas, comparten
risas, historias y desafíos. La camaradería que se desarrolla en cada viaje es inigualable. Se
apoyan mutuamente en los momentos difíciles como fue el aventamiento de las cenizas de
Tomás Zubeldia y también celebran juntos los logros, creando una comunidad unida de
amantes del cicloturismo.

En última instancia, el cicloturismo en el Club Deportivo Loiolatarra es una pasión que les
impulsa a superar límites personales y a conectar profundamente con nuestra esencia y con
los compañeros de viaje. Cada ruta es una aventura, un recordatorio constante de que
Loiola, Donostia y su entorno son su patio de juegos y que, a través de la bicicleta, pueden
explorarlo de manera única y emocionante.

Loiolatarra Kirol Elkarteko zikloturismo-ataleko kideentzat, jarduera hau Gipuzkoako
errepideetan edo Europan zehar egiten diren irteeretan pedalei eragitea baino askoz
gehiago da. Zikloturismoa kiroletik eta ariketa fisikotik haratago doan bidaia da, esperientzia
bakar batean murgiltzen dituena. Bizikleta-irteera bakoitza gure ingurune naturalaren
funtsarekin lotzen duen bidaia da. Paisaiak arakatzen dituzte, Gipuzkoan barna egiten diren
ibilbideetatik hasi, Kontxako hondartzatik igaro eta hiria inguratzen duten muino
berdeetaraino paraje eta leku adierazgarriak aurkitzen dituzte.

Gainera, LKE-ko zikloturismoa banakako pedaladetatik haratago doa. Loturak indartzeko eta
lagun sendoak sortzeko aukera bat da. Ibilbidean, barreak, istorioak eta erronkak
partekatzen dituzte. Bidaia bakoitzean egiten den adiskidetasuna paregabea da. Elkarri
laguntzen diote une zailenetan, hala nola Tomás Zubeldiaren errautsak zabaldu zituztenean.
Hori bai, lorpenak ospatzen dituzte, zikloturismoa maite dutenen elkarte bat sortuz.

Azken batean, Loiolatarra Kirol Klubeko zikloturismoak muga pertsonalak gainditzera eta
gure izaerarekin eta bidaiakideekin sakonki konektatzera bultzatzen gaitu. Azken finean
ibilbide bakoitza, etengabe gogorarazten den abentura da. Loiola, Donostia eta bere
ingurunea jolas-patioa direla eta, bizikletaren bidez, modu bakar eta zirraragarrian azter
dezakete.
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La reorganización urbanística, orquestada por el Ayuntamiento de San Sebastián en el
corazón de Loiola, marcó el futuro en nuestra sociedad. El desplome de estructuras añejas,
que una vez fueron pilares de nuestro hogar, como el gran comedor, los aseos, la oficina y el
jardín trasero, donde un frondoso platanero desplegaba su magnífica sombra, dió un giro en
nuestra historia.

Como contrapartida, se realizaron acuerdos con el consistorio y se diseñó una permuta de
locales donde intervinieron entre otros Juantxo Etxeberria, Rafael Aramburu y Jesus Maria
Hospital. Este nuevo recinto es el mismo en el que nos encontramos hoy, desde aquel
inolvidable 14 de diciembre de 2007, bajo la presidencia de D. Jesús Izaguirre. En ese día,
nuestra sociedad resplandeció con una serie de celebraciones para conmemorar este
momento trascendental.

Donostiako Udalak Loiolaren bihotzean antolatu zuen berrantolaketa urbanistikoak gure
Elkartearen etorkizuna markatu zuen. Egitura zaharrak erori egin ziren, eta behin gure
etxearen zutabeak izan zirenak, hala nola jantoki handia, komunak, bulegoa eta atzeko
patioa, bertan platanero hostotsu batek bere itzal bikaina zabaltzen zuen, aldaketa ekarri
zuen gure historian.

Erantzun gisa, Udalarekin akordioak egin ziren eta lokalak trukatu ziren negoziazio horietan.
Bertan, zenbait bazkidek parte hartu zuten, besteak beste, Juantxo Etxeberria, Rafael
Aramburu eta Jesus Maria Hospital. Esparru berri hau, 2007ko abenduaren 16 tik aurrrera
gaur egun dugun bera da. Egun horretan, gure Elkarteak, Jesús Izagirre buru zuela,
ospakizun batzuk antolatu zituen une garrantzitsu hori ospatzeko.





Nuestra sede social actual se encuentra a escasos metros de nuestra antigua ubicación, y
desde el año 2007, ha pasado a ser nuestro punto de encuentro por excelencia. Este espacio
se ha convertido en mucho más que un simple edificio; es el corazón de nuestra comunidad.
Aquí, compartimos tiempo de calidad, celebramos momentos especiales en nuestras vidas
familiares y, lo más importante, creamos un ambiente acogedor y cercano donde todos, sin
importar nuestros trabajos, aficiones o creencias, nos encontramos en igualdad de
condiciones.

En estas instalaciones, las barreras se desvanecen ante la riqueza de las relaciones humanas
que cultivamos. Cada día, la mesa se convierte en un lugar de encuentro donde las
conversaciones fluyen, las risas resuenan y las conexiones se fortalecen. Es un espacio
donde nos nutrimos no solo con comida, sino también con amistad, comprensión y apoyo
mutuo.

Nuestra sede social no solo es un punto en el mapa, sino un punto de unión, un lugar donde
disfrutar con la familia y amigos de buenos momentos. Aquí, celebramos la diversidad y
valoramos la singularidad de cada individuo, creando un ambiente en el que todos se
sienten bienvenidos y apreciados. En resumen, nuestra sede social es el epicentro de la
sociedad que hemos construido juntos, un lugar donde el verdadero valor radica en la
conexión humana y el espíritu de solidaridad que compartimos.
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Gure egungo egoitza, lehengo kokalekutik metro gutxira dago, eta 2007tik aurrera gure
topagune nagusia izan da. Espazio hori eraikin soil bat baino askoz gehiago bihurtu da; gure
Elkartearen bihotza da. Hemen, kalitatezko denbora partekatzen dugu, une bereziak
ospatzen ditugu gure famili eta lagunekin, eta, garrantzitsuena, giro atsegina eta hurbila
sortzen dugu, hemen, gure lanak, zaletasunak edo sinesteak kontuan hartu gabe, guztiok
baldintza berdinetan gauden.

Giza harremanen aberastasunaren ondorioz, gure Elkartean oztopoak desagertu egiten dira.
Egunero, mahaia topaleku bihurtzen da, eta han elkarrizketak sortzen dira, barreak berpiztu
egiten dira eta harremanak sendotu. Janariaz gain, adiskidetasunez, elkar ulertu eta
lagunduz elikatzen gara.

Gure egoitza ez da mapetan aurki daitekeen gune bat, lotura-puntu bat ere bada. Jendeak
gizartean sortzen zaizkien oztopoak gainditzen dituzte lotura sendoen sare bat egiteko lekua
baita. Hemen, aniztasuna ospatzen dugu eta gizabanako bakoitzaren berezitasuna
baloratzen dugu, guztiok ongi etorriak eta estimatuak sentitzeko giroa sortuz. Laburtuz, gure
egoitza elkarrekin eraiki dugun gizartearen gunea da, bertan, balioak eta giza harremanak
partekatzen ditugu.
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En el año 2007, se produjo un acontecimiento de gran relevancia en los
casi 50 años de historia de la Tamborrada: la incorporación de 12
aguadoras. Además, en ese mismo año, Angel Calvo debutó como
Tambor Mayor y Juan Muñoz asumió el cargo de Cabo de Barriles.

2007an, Danborradaren ia 50 urteko historian, garrantzi handiko
gertaera bat izan zen: 12 emakume urketarien sarrera. Gainera, urte
horretan bertan, Angel Calvok Danbor nagusi gisa egin zuen debuta, eta
era berean,  Juan Muñozek   barrilen zuzendari kargua hartu zuen.



La sección de Micología-Gastronomía del C.D.L. realizó múltiples visitas a Wiesbaden
con el propósito de mantener y fortalecer los intercambios gastronómicos que se
habían iniciado en el año 2005. Destacados miembros de nuestra Sociedad, como
Patxi Lago y Juan Mari Oderiz, contribuyeron de manera brillante a elevar la
reputación de nuestra sociedad en suelo alemán.

Mikologia eta Gastronomia  sailak, 2005ean hasi ziren truke gastronomikoak
mantendu eta indartzeko, Wiesbadenera hainbat bisita egin zituen. Gure Elkarteko
kide garrantzitsu batzuek, hala nola, Patxi Lagok eta Juan Mari Oderizek, modu
bikainean lagundu zuten gure Elkarteak  Alemanian duen ospea handitzen.



Presentación de las Jornadas de Micología en 2.008. 
De izquierda a derecha, el director de la oficina de Loiola de LaboralKutxa,
Jose Manuel Hualde, Titin Lago, Jon Urbieta, director de la Casa de Cultura
y Juan Mari Oderiz.

2008ko Mikologia Jardunaldien aurkezpena. 
Ezkerretik eskuinera, Jose Manuel Hualde, Titin Lago, Jon Urbieta,

Kultur Etxeko zuzendaria eta Juan Mari Oderiz.
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La clasificación de las diferentes clases de setas era primordial para
hacer posteriormente una exposición relevante de las mismas. 

Perretxiko-motak sailkatzea funtsezkoa zen ondoren haien
azalpen garrantzitsua egiteko.



Este año celebramos el 50
aniversario de la

Tamborrada. Medio siglo
disfrutando de un evento sin

igual y animando las calles
de Loiola con nuestros

tambores y barriles.

Aurten danborradaren 50.
urteurrena ospatzen dugu.

Mende erdia, ekitaldi
paregabe batez gozatzen eta
Loiolako kaleak animatzen,
danborrekin eta barrilekin.



Carmen Sevilla con Pepe Medina y "Potoko" en la sede del CDL. La actriz acudió
amablemente a la invitación que se le realizó para compartir mesa y mantel con un
grupo de socios.

Dentro de las actividades de la Sección de micología, siempre ha tenido un papel
destacado la divulgación para el conocimiento de las setas y los hongos. En esta
ocasión, Patxi Lago habló para los alumnos del Colegio de La Salle.

Carmen Sevilla, Pepe Medina eta Luis Miguel Basurko “Potoko”-rekin gure egoitzan.
Antzezlea, bazkide-talde batek luzatu zion  gonbidapena onartu zuen..

Mikologia Atalaren jardueren artean, beti izan dute zeregin nabarmena perretxikoak
eta onddoak ezagutzeko hitzaldiek. Hemen ikus dezakezuen bezala, Patxi Lagok La
Salle ikastetxeko ikasleei hitzalditxoa ematen.



Para el último domingo de Julio, algunos txirrindularis del C.D. Loiolatarra decidieron
participar en la clásica "Miguel Indurain", en Bera de Bidasoa. En la imagen junto a
Miguelón se encuentran Fernando Durán y Jose Ramón Zorzano.

Uztaileko azken igandean, LKE-ko txirrindulari-talde batek  "Miguel Indurain"
klasikoan parte hartzea erabaki zuten. Lasterketa Nafarroako  Bera herrian egin zen.
Irudian, Miguelonen ondoan, Fernando Durán eta Jose Ramón Zorzano daude.



La sección de cicloturismo ha sido siempre un fiel reflejo de la propia
sociedad, donde el compañerismo ha estado presente en toda su acción,
representando los colores del Club y dando siempre una excelente
imagen.

Zikloturismoaren atala beti izan da gizartearen beraren isla zehatza.
Adiskidetasuna gauzatutako  ekintza guztietan egon baita. Elkartearen
koloreak bikaintasunez irudikatuz.



En 2011 se retomó la costumbre de que un grupo de socios hiciera la cena de la Tamborrada  y ese
año se encargaron Andrés Guzmán, Andy Mazás y Jesús Orcajo, que prepararon un delicioso menú.

2011n, bazkide-talde batek Danborradako afaria
egiteko ohitura hartu zuen berriro, eta urte
horretan Andrés Guzmán, Andy Mazás eta Jesús
Orcajo, menu gozagarri bat prestatzeaz arduratu
ziren.



En 2012, varios integrantes de la Tamborrada expresaron su deseo de unirse a los
carnavales luciendo sus característicos uniformes. En la fotografía, podemos
apreciar a los socios Amado Revuelta, Antton Burutaran e Iñaki Arrillaga.

2012an, Danborradako zenbait kidek inauterietan sartzeko nahia adierazi zuten,
beren uniformeak erakutsiz. Argazkian Amado Revuelta, Antton Burutaran eta Iñaki
Arrillaga ikus ditzakegu.
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Tamborrada de verano 2015

Iñaki Arrillaga y Estitxu Artano, Tambor Mayor y Barril Mayor de la tamborrada de verano.

Iñaki Arrillaga eta Estitxu Artano, Danbor Nagusia eta Barril Nagusia udako danborradan.

2015eko udako danborrada



Dentro de los actos de celebración del 90º Aniversario del C.D. Loiolatarra K.E., que
se celebraron el 25 de Julio, se hicieron los nombramientos de Socio de Honor a dos
compañeros que cumplieron este año 50 años de socio.

Ignacio Ibarburu, socio nº 1
Ramón Burutarán, socio nº 2

El Club, a través de su presidente, Jesús Orcajo, hizo entrega de una placa de
recuerdo a cada socio. Asimismo, se entregó a las esposas sendos ramos de flores.

Uztailaren 25ean, LKE-aren 90. urteurrena ospatzeko ekitaldien barruan,  urte
horretan bazkide bezala  50 urte betetzen zituzten bi kide ohorezko bazkide izendatu
ziren. Klubak, Jesús Orcajo presidentearen bidez, plaka bat eman zion bazkide
bakoitzari, eta ,halaber, lore sorta bana emazteei.

Ignacio Ibarburu 1 zenbakia duen bazkidea
Ramón Burutaran 2 zenbakia duen bazkidea.
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Socios y simpatizantes se reúnen antes de la salida de la Behobia-San
Sebastián. Siempre hemos destacado por participar activamente en

eventos deportivos y culturales populares.

Behobia-Donostia lasterketa hasi aurretik elkartze dira bazkideak eta
jarraitzaileak. Beti  herriko kirol eta kultur ekitaldietan aktiboki parte

hartzeagatik nabarmendu gara.
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La Tamborrada es un evento esencial en nuestra sociedad, una celebración que muestra
nuestra identidad y tradición. Año tras año, gracias al esfuerzo apasionado de numerosos
socios/as, esta celebración cobra vida y refleja el espíritu comunitario que nos define. Detrás
de cada golpe de tambor y cada compás musical se encuentra un legado transmitido desde
1960, un tributo a la perseverancia para mantener viva esta tradición.

La Tamborrada es un recordatorio de que, a pesar de un mundo en constante cambio, la
pasión y la dedicación pueden mantener nuestras raíces donostiarras. Gracias al
compromiso y la dedicación de muchos, este evento continúa siendo un emblema de
nuestra cultura y de nuestra historia como Sociedad.

Danborrada funtsezko gertaera da gure gizartean, gure nortasuna eta tradizioa erakusten
dituen ospakizuna. Urtez urte, bazkide askoren ahalegin sutsuari esker, ospakizun horrek
bizia hartzen du eta definitzen gaituen izpiritu komunitarioa islatzen du. Danbor kolpe eta
konpas musikal bakoitzaren atzean, 1960tik hona transmititutako ondare bat dago, tradizio
hori bizirik mantentzeko iraunkortasunaren zerga.

Gizartea aldatzen ari den arren, Danborradak, gure sustrai donostiarrak pasioz eta gogoz
mantentzen laguntzen digu. Askoren konpromisoari eta dedikazioari esker, ekitaldi hau gure
kulturaren eta gure historiaren ikur izaten jarraitzen du.
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Los socios Orcajo y "Titín" representaron con gran
éxito al CDL en diversos concursos gastronómicos,
destacando los celebrados en Ibarra entorno a las
piparras.

Jesús María Orcajo eta Patxi Lago, ”Titín”,  bazkideak LKE-ren ordezkari arrakastatsuak izan
ziren hainbat lehiaketa gastronomikotan, eta horien artean, Ibarran, piperren inguruan
egindakoak, nabarmentzen dira.



Concurso de pintxos de setas del barrio año 2.010 en las Jornadas de Micología
celebradas como cada año en otoño.

Los socios miembros de la Comisión, Fernando Lago, Patxi Lago "Titín", Daniel Palacios
(micólogo) Ricardo Galán, Jokin Bengoetxea, Jesús Orcajo y Javier Zúñiga en la entrega
del obsequio por su colaboración de las Jornadas micológicas a Ricardo Galán.

2010eko auzoko perretxikoen pintxo-lehiaketa, urtero bezala udazkenean egiten
diren Mikologia Jardunaldietan.

Batzordeko kideak, Fernando Lago, Patxi Lago "Titín", Daniel Palacios (mikologoa),
Ricardo Galán, Jokin Bengoetxea, Jesús Orcajo eta Javier Zúñiga, Mikologi Jardunaldiek
Ricardo Galáni emandako laguntzagatik oparia emateko ekitaldian.



Cena de las jornadas micológicas en 2018 donde se encontraban socios, colaboradores
institucionales y periodistas.

Entrega de obsequios a los cocineros Luis Brea y Jon por parte de los socios Txus Orcajo,
Manu Hermida y Patxi Lago en las Jornadas de Micología.

Mikologia-jardunaldietako afaria 2018an. Bazkideak, erakundeetako laguntzaileak eta
kazetariak zeuden bertan.

Luis Brea eta Jon sukaldariei opariak eman zitzaizkien Txus Orcajo, Manu Hermida eta Patxi
Lago bazkideen bitartez, Mikologia Jardunaldietan.
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El humor y la diversión han sido señas de identidad del CDL dando color y calor al barrio en
el día de San Sebastián, en Carnavales, en Caldereros, en las fiestas de Loiola... y una imagen
vale más que mil palabras. Iñaki Arrillaga, Peio Aranzabal, Estitxu Artano y  Antton Apezetxea
en su salsa.

Umorea eta ongi igarotzea izan dira LKEen ezaugarri nagusiak: auzoari kolorea eta
berotasuna eman diote San Sebastian egunean, Inauterietan, Kaldereroetan, Loiolako
jaietan... eta irudi batek mila hitzek baino gehiago balio du. Iñaki Arrillaga, Peio Aranzabal,
Estitxu Artano eta Antton Apezetxea saltsan.

137



La sección de cicloturismo siempre ha tenido mucho tirón, ya que la afición ha sido grande
en Loiola. A lo largo de los años, desde su fundación, ha tenido varios mallots y se ha
convertido en un pilar fundamental de la vida deportiva y social del Club Deportivo
Loiolatarra. Los miembros de esta sección, apasionados por el ciclismo, han pedaleado
juntos por carreteras pintorescas, explorando los hermosos paisajes que rodean nuestra
ciudad. Cada ruta es una aventura compartida, una oportunidad para fortalecer la amistad y
celebrar la pasión por este deporte.
Desde los primeros recorridos hasta las rutas más desafiantes de hoy en día, la sección de
cicloturismo ha demostrado que el espíritu del CDL está arraigado en la perseverancia y el
amor por el ciclismo. A medida que avanzamos hacia el futuro, esta sección seguirá
inspirando a generaciones venideras a unirse a las filas de ciclistas apasionados que llevan
con orgullo el nombre de Loiola a través de kilómetros de aventura y amistad.

Zikloturismo sailak beti izan du oihartzun handia, zaletasun handia izan baitu Loiolan.
Urteetan zehar, sortu zenetik, hainbat mallot izan ditu, eta Loiolatarra Kirol Elkartearen kirol-
eta gizarte-bizitzaren funtsezko zutabe bihurtu da. Atal honetako kideek, txirrindularitzaren
zale amorratuak, elkarrekin pedalei eragin diete errepide pintoreskoetan, gure hiriaren
inguruko paisaia ederrak arakatuz. Ibilbide bakoitza abentura partekatua da, adiskidetasuna
indartzeko eta kirol horrekiko grina ospatzeko aukera.
Lehen ibilbideetatik gaur egungo ibilbide zailenetara, zikloturismo sailak LKE-ren izpiritua
txirrindularitzarekiko iraunkortasunean eta maitasunean errotuta dagoela erakutsi du.
Etorkizunerantz aurrera egin ahala, hurrengo belaunaldien inspirazio izaten jarraituko du,
beraien irteeretan eta abentura ezberdinetan Loiola izena, harrotasunez eramanez.
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Después de dos largos años sin Tamborrada debido a las restricciones impuestas por la pandemia de
COVID-19, finalmente se pudo recuperar este año. Durante la tarde del 19 de enero, la lluvia cayó con
intensidad. A pesar de ello, tuvimos la fortuna de contar con un respiro del tiempo que nos acompañó
casi hasta el final, permitiéndonos disfrutar plenamente de nuestra ansiada Tamborrada.

A las 20:30 horas, los miembros de la tamborrada se reunieron en el Club para disfrutar de la
tradicional cena de la víspera de San Sebastián. El menú ofreció una exquisita selección de entrantes
ibéricos, incluyendo jamón y lomo, seguidos por una deliciosa sopa de pescado, bacalao en salsa
vizcaína con brotes y cebolla frita, solomillo al oporto, pasteles, café y copa. Todos estos manjares
fueron acompañados por una cuidada selección de bebidas que incluyeron sidra, vino y cava. El coste
por persona para esta experiencia gastronómica única fue de 50€. En total, nos reunimos 75
comensales, y los comentarios generales no podrían haber sido más positivos. La sopa de pescado, en
particular, se destacó como el plato estrella de la velada, fruto del trabajo y el buen hacer de
Fernando, Titin, Juan, Orcajo, es decir, los habituales en estos “fregaos” (permitidme la licencia).

COVID19 pandemiak ezarritako murrizketen ondorioz, bi urte luzez danborradarik gabe egon
ondoren,  azkenean, aurten berreskuratzea lortu genuen. Urtarrilaren 19ko arratsaldean, euria gogor
erori zen. Hala ere, zortea izan genuen, ia amaierara arte eguraldia lagun izan genuelako, horrela,
Danborradaz bete-betean gozatzeko aukera izan genuen.

20:30ean, danborradako kideak klubean bildu ziren San Sebastian bezperako afariaz gozatzeko. Menu
horretan, hasiera moduan, iberikoen aukera aparta izan zen, urdaiazpikoa eta solomoa barne, eta,
ondoren, arrain-zopa zoragarria, bakailaoa bizkaitar saltsan kimuekin eta tipula frijituarekin, azpizuna
porto saltsarekin, pastelak, kafea eta kopa. Jaki horiekin guztiekin batera, sagardoa, ardoa eta cava
laguntzaile izan zituzten. Esperientzia gastronomiko paregabe horren balioa 50 €takoa izan zen.
Guztira, 75 lagun bildu ginen, eta bertaratu zirenen artean, afariaren inguruan iritzi ezin hobeak jaso
genituen. Arrain-zopa, bereziki, afariko plater nagusia izan zen, Fernando, Titin, Juan eta Jesús
Orcajoren lan onaren emaitza, hau da, “saltsa” horietan ohikoak direnak (eman baimena).
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La Tamborrada del Club, que se celebró con gran entusiasmo en el año 2020, marcó seis décadas de
ritmo, pasión y compromiso con nuestra Soci y con el barrio de Loiola. Fue un momento en el que
nuestros socios se unieron con aún más fuerza para llevar adelante esta tradición centenaria que se
ha convertido en un símbolo de San Sebastián. Las calles vibraron con el sonido de los tambores y
barriles, mientras que la energía de nuestros participantes emocionó a los asistentes que a esas horas
de la madrugada acompañaron a nuestros barriles y tambores.

Pero más allá de la música y el desfile, el 60 aniversario de la Tamborrada del Club Deportivo
Loiolatarra en el año 2020 fue un recordatorio de nuestra dedicación a promover la cultura, el
compañerismo y el orgullo de pertenecer a esta gran familia. Fue un homenaje a nuestros
fundadores, a aquellos que mantuvieron viva la llama de la Tamborrada a lo largo de los años y a las
futuras generaciones que continuarán esta tradición con pasión. Este aniversario nos recordó que,
como miembros del CDL, somos guardianes de una herencia y que nuestra Tamborrada seguirá
siendo un faro de alegría y unidad en el corazón de Loiola durante muchos años más. Este capítulo en
el libro del centenario es un tributo a la esencia misma de nuestro club y un reflejo de la vitalidad que
nos ha impulsado durante tantos años.

2020an Elkarteko danborrada gogo handiz ospatu zen. Sei hamarkadatako erritmoa, grina eta
konpromisoa ezarri zituen bai gure bazkideekin eta baita Loiolatar guztiekin batera. Garai hartan, are
indar handiagoz elkartu ziren gure bazkideak Donostiaren sinbolo bihurtu den mendeurreneko
ohitura hori aurrera eramateko. Danborradako parte hartzaileek kaleak danbor eta barrilen hotsez
hunkitu zituzten. 
Baina musikaz eta desfileaz haratago, 2020. urtean ospatu genuen Loiolatarra Elkartearen
Danborradaren 60. urteurrena. Ekitaldi hau aurrera ateratzeko egin genuen lanak, familia handi
horretako kide garela ohartarazi gintuen. Horrek, bertan parte hartzeak sortzen digun zirrara eta
emozioa indartzeko balio izan zigun. Gure sortzaileentzat, urteetan zehar danborradaren grina bizirik
mantendu zutenentzat eta ohitura horri irrikaz jarraituko dioten etorkizuneko belaunaldientzat
egindako omenaldia izan zen . Urteurren honek, LKE-ko kide garen aldetik, oinordetza baten
zaindariak garela, eta gure danborrada urte askotan Loiolaren bihotzean pozez eta elkartasunez
beteriko itsasargia izaten jarraituko duela gogorarazi zigun Mendeurreneko liburuko kapitulu hau
gure klubaren beraren oinarria da, eta urte askotan bultzatu gaituen bizitasuna islatzen du.



La Soci colaboró con La Behobia-San Sebastian en infinidad de ocasiones, haciéndose cargo
del último avituallamiento de la prueba. Socios y simpatizantes ayudaban en las labores de
"aguadores" y animadores para que los corredores llegaran a meta lo mejor posible.

Bazkideek Behobia-Donostia lasterketari urte askotan lagundu diote, eta probaren azken
horniduraz arduratu da. Bazkide eta jarraitzaileek "aguadore" eta animatzaile lanetan
laguntzen dute, lasterketan parte hartzaileek helmugara ahalik eta ondoen irits daitezen.
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Además, destacamos con orgullo que Roberto Goikoetxea, Antton Burutaran y Marcelo
Galán recibieron el honor de la insignia de oro de la comisión de la Tamborrada, en
reconocimiento a su dedicación y participación excepcional durante cincuenta ediciones.

Gainera, Roberto Goikoetxeak, Antton Burutaran-ek eta Marcelo Galánek berrogeita hamar
urtez egindako dedikazio eta parte-hartze bikainagatik, Danborradako batzordearen urrezko
intsigniaren ohorea jaso zutela, harrotasunez nabarmendu nahi dugu.
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Pepe Medina, apasionado de la gastronomía, disfrutó
preparando unas exquisitas kokotxas. Con más de 35 años
como socio, ha sido un inestimable colaborador, aportando su
valiosa contribución para que la Soci conserve su esencia y
prestigio. Su dedicación ha sido importante para mantener vivo
el espíritu de la sociedad, siempre dispuesto a compartir su
pasión culinaria y enriquecer las tradiciones gastronómicas que
hacen de la Soci un lugar especial. 

Para documentarme y escribir el libro, tuve el placer de reunirme con varios
socios emblemáticos, incluyendo a Iñaki Extarri, Angel Calvo, Andrés Guzman y
Amado Revuelta. Durante nuestras conversaciones, compartieron relatos
sobre los momentos vividos en la Soci a lo largo de los años. Sus anécdotas
capturaron la esencia del CDL, ofreciendo una visión rica y vívida de su historia.
Durante la charla, disfrutamos de un reconfortante amaiketako.

Informazioa jasotzeko eta liburua idazteko, hainbat bazkide esanguratsuekin
biltzeko ohorea izan nuen: Iñaki Extarri, Angel Calvo, Andrés Guzman eta Amado
Revuelta. Hitz egiten ari ginela, elkartean urte luzez bizi izandako uneak kontatu
zizkidaten. Bere pasadizoek LKE-ren izaera adierazten  zuten, bere historiaren
ikuspegi aberatsa eta bizia eskainiz. Hitz egiten ari ginen bitartean, hamaiketako
goxo batez gozatu genuen.

Pepe Medinak, gastronomiaren zale amorratuak, kokotxak
prestatzen gozatu zuen. Bazkide gisa 35 urte baino gehiago
daramatza, laguntzaile ezin hobea izan da, eta ekarpen
baliotsua egin du bazkideek bere izaera eta ospea gorde
ditzaten. Ahalegin handia egin du  Elkartearen izpiritua bizirik
mantentzeko, beti ere,  bere sukaldaritza-grina partekatzeko eta
bazkideei leku berezi bihurtzen duten ohitura gastronomikoak
azalduz.



El año 2023 no fue la excepción para Titin y Orcajo, quienes nuevamente se alzaron con la victoria en
el concurso de pintxos de Ibarra. Su destreza culinaria es tan excepcional que se ha convertido en una
tradición que traigan las codiciadas txapelas a Loiola, ya que, hasta la fecha, han logrado el triunfo en
ocho ocasiones. En la imagen, los vemos compartiendo sus éxitos con la presidenta del CDL, Estitxu
Artano.

Este fue el pintxo merecedor del premio.
Una imagen vale más que mil palabras.

2023. urtea  Patxi Lago, “Titin” eta Jesúa María Orcajorentzat ez zen salbuespena izan, Ibarrako pintxo
lehiaketa  berriro irabazi baitzuten. Bere sukaldaritza-trebetasuna hain da berezia, ezen txapela
guztiak gure Elkartera ekartzen dituzten. Orain arte zortzi aldiz lortu dute garaipena. Irudian, Estitxu
Artano LKEo presidentearekin batera ikusten ditugu.

Hau izan zen saria jaso zuen pintxoa. Irudi
batek mila hitzek baino gehiago balio du.
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Eskerrik asko!

Muchas gracias!



La comisión del centenario, de
izquierda a derecha. De pie: David
González, Asier Zubimendi, José
Alfredo Medina y Txomin Jiménez.
Sentados: Juantxo Etxeberria, Estitxu
Artano, César Casajús y Aimar
Extreme. Además, formaron parte de
esta comisión, David Gonzalez Diez,
Manuel Rollán.  
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Y llegamos al final de este capítulo en la historia de nuestro querido club, los 100
primeros años de un proyecto que empezó con las ganas y el entusiasmo de unos
jóvenes que ni en sus mejores sueños podrían haber imaginado que el CDL llegaría
hasta nuestros días. 
Y nosotros nos encontramos hoy aquí, con el compromiso de seguir contribuyendo a
que esta sociedad perviva por muchos años más, y estaremos hasta que otros tomen
el testigo y sigan valorando lo que significa pertenecer a esta sociedad.
Sin duda, nuestra Soci seguirá evolucionando y aunque hoy ya no tiene exactamente  
los objetivos por los que se creó, sí comparte la esencia.
Que este 2024 marque el inicio de nuevos hitos y que la llama que encendieron
aquellos jóvenes visionarios siga iluminando el camino para nosotros y para las
generaciones venideras. ¡A por otros 100 años de glorias, experiencias y recuerdos!

Horrela, gure Elkarte kuttunaren lehenengo atalaren amaierara iritsi gara. Nork esango zien
gazte haiei, beraiek ilusioz sortu zuten egitasmo hark 100 urte beteko zituela. Beraien
ametsik hoberenean ere, gaur eguneraino iritsiko ginenik ez lukete irudikatuko.
Eta gu hemen gaude gaur, Elkartea beste urte askotan iraun dezan laguntzen jarraitzeko
asmoz. Zoragarria izango litzateke beste batzuek lekukoa hartu eta Elkarte honetako kide
izateak zer esan nahi duen kontutan izatea, beste hainbat urte bizirauteko ezinbestekoa
baita.
Zalantzarik gabe, nahiz eta gaur egun sortu zen garaiko helburu zehatzak ez baditu ere, gure
Elkarteak aurrera egingo du. Guztion betebeharra da bere muina ez galtzea.
2024 honek, duela 100 urte, gazte ameslari haiek piztu zuten garrek, guretzat eta datozen
belaunaldientzat mugarri berrien abiapuntu izatea itxaropentsu ikusi nahi dugu. Goazen
elkarrekin hurrengo 100 urteko loria, bizipen eta oroitzapenen bila!

Mendeurreneko batzordea,
ezkerretik eskuinera. Zutik: David
González, Asier Zubimendi, José
Alfredo Medina eta Txomin Jiménez.
Eserita: Juantxo Etxeberria, Estitxu
Artano, César Casajús eta Aimar
Extreme. Gainera, batzorde honetako
kide izan ziren David Gonzalez Diez
eta Manuel Rollan.



TAMBOR MAYOR y CABO DE BARRILES
PEDRO ADARRAGA (1960-1980) IGNACIO CAMIO (1977-1990)

JUAN MARTIN GONZÁLEZ (1980-1985) XABIER ARANBURU (1990-2007)
JUAN MARI ODERIZ (1983-2007) JUAN MUÑOZ (2007-2009)

ÁNGEL CALVO (2008-2018) JOSE RAMÓN PILDAIN (2010-2022)
IÑAKI ARRILLAGA (2018- ) AITOR UGARTE (2023- )

En 2016 se nombró una aguadora mayor para dirigir a la compañía de aguadoras.
AGUADORA MAYOR

ESTITXU ARTANO (2016-
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 1924: Manuel Sansinenea
 1924: José Lopetegui
 1929: Martín Casares
 1930: Eleuterio Echenique
 1931: José Lopetegui
 1932: José Lopetegui
 1933: José Lopetegui
 1934: José Olasagasti
 1935: José Lopetegui
 1936: José Lopetegui
 1937: José Lopetegui
 1940: José María Azcona
 1941: José Azurmendi
 1942: Francisco Sarriegui
 1943: Gregorio Mayoz
 1944: Gregorio Mayoz
 1945: José Errasti
 1946: José Lopetegui
 1947: José María Mayoz
 1948: José María Mayoz
 1949: José Lopetegui
 1950: Ramón Ubetagoyena
 1951: Francisco Sarriegui
 1952: José Azurmendi
 1953: Cándido Aramburu
 1954: José Lopetegui
 1955: José María Odriozola
 1956: Francisco Sarriegui
 1957: César Benito Iradier
 1958: Cándido Aramburu
 1959: Pedro Echeverría
 1960: José Errasti

1961: Pío Olasagasti
1962: Pedro González Elorza
1963: José María Ibarburu
1964: Joaquín López
1965: Nicolás Ubetagoyena
1966: Francisco Sarriegui
1967: Pedro González Elorza
1968: Pedro Adarraga
1969: José María Ibarburu
1970: Pedro Echeverría
1971: Juan José Gorriti
1972: José Peluaga
1973: Ramón Armendariz
1974: Nicolás Ubetagoyena
1975: Pablo San Martín
1976: Pedro Adarraga
1977: José Olaizola
1978: Rafael Aramburu
1979: José Amunarriz
1980: Tomás Artano
1981: Angel Calvo
1982: Jesús Mutilba
1983: Francisco Pomar
1984: Ramón Díaz
1985: Jokin Artola
1986: Iñaki Garmendia
1987: Rafael Aramburu
1988: Jesús María Echeverría
1989: Carlos Indaberea
1990: José Agirrezabala
1991: Tomás Artano
1992: Angel Calvo

1993: Jaime Mugabure
1994: José María Guzmán
1995: Emilio Izquierdo
1996: Andrés Guzmán
1997: Pedro Irastorza
1998: Juan Carlos Bergera
1999: Juan María Odériz
2000: Juan Maria Odériz
2001: Iñaki Garmendia
2002: J. Maria Orcajo Arenas
2003: Carlos Indaberea
2004: Manuel Hermida Sanjurjo
2005: Angel Calvo Serna
2006: J. Miguel Gorriti Sarasola
2007: Jesús Izagirre Amenabar
2008: Antton Burutarán
2009: Andrés Guzman Serna
2010: Luís Miguel Basurko
2011: Andrés Mazás Jiménez
2012: Harkaitz Aranburu
2013: Amador Revuelta
2014: J. María Orcajo Arenas
2015: Pablo Aldazabal
2016: J. Antonio Macias
2017: Javier Garmendia
2018: Manuel Hermida Sanjurjo
2019: Francisco Lago San Juan
2020: Xabier Heredero
2021: Xabier Heredero
2021: Iñaki Etxarri Irizabal
2022: Jaime Mugabure
2023: Estitxu Artano
2024: César Casajús

Loiolatarra KEko lehendakariak
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Presidentes del CD Loiolatarra



PRESIDENTES HONORARIOS

D. ANDRES PEÑA
1949 D. JOSE LOPETEGUI

INSIGNIA DE ORO Y BRILLANTES

D. MANUEL HOSPITAL

INSIGNIAS DE ORO

1963 D. PEDRO ISASA
1964 D. JOSE LOPETEGUI

1965 D. MARTIN CASARES
1974 D. MANUEL URCELAY

1982 D. PANTALEON EGIGUREN
1993 D. JOSE ANTONIO SAN MARTIN

(a título póstumo)
1993 D. PEDRO ETXEBERRIA

1999 D. TOMAS ARTANO
2013 D. JUAN MARIA ODERIZ
2013 D. JOSE MARIA VALLEJO
2013 D. RAFAEL ARANBURU
2013 D. JAIME MUGABURE

INSIGNIA DE BRILLANTES

1972 D. ENRIQUE ABRIL

COCINERO MAYOR

1978 D. JUAN MARTIN GONZALEZ
2001 D. RAMON DIAZ GARCIA

SOCIOS DE HONOR

1932 JUANITA GAZTAÑAGA
1932 DOCTOR ASUERO

1933 D. ALBERTO ELOSEGUI
1934 D. JUAN ECHAIDE

1935 D. DANIEL ARIZALA
1936 D. JOSE ALMANDOZ

1937 D. IGNACIO LONDAIZ
1938 D. ENRIQUE ABRIL

1939 D. JOSE CORRECHER
1940 D. LUIS ARIZALA

1965 D. RAMON UBETAGOYENA
1999 D. MANUEL HOSPITAL
1999 D. ANTONIO ALQUIZA
1999 D. GREGORIO MAYOZ

1999 D. PANTALEON EGUIGUREN
1999 D. JOSE LUIS MAYOZ
D. VICENTE ODRIOZOLA

D. NICOLAS UBETAGOYENA
D. INOCENCIO CARPINTERO

D. RAFAEL ARAMBURU
D. CEFERINO PEREZ IGLESIAS

2.014 D. IGNACIO IBARBURU ARANZADI
2.014 D. JOSE RAMON BURUTARAN
2018 D. FELIX SALVADOR PASCUAL

2019 D. JOSE OLAIZOLA PEREZ

Socios distinguidos por el Club Deportivo
Loiolatarra
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Loiolatarra saritutako bazkideak



Listado de socios/as en 2023   
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PLANO ACTUAL DEL CLUB DEPORTIVO LOIOLATARRA
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